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da Axencia Galega de Emerxencias (GALI) 142631

ı 43943 (10/POC-007044)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
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Sobre a actuación da Xunta de Galicia en relación á elaboración dun plan  de  rexeneración do litoral
afectado polas obras do porto de Sanxenxo 142633

ı 43948 (10/POC-007045)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a situación da planta de Reganosa no interior da ría de Ferrol 142638

ı 43950 (10/POC-007046)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as axudas para previr os danos causados, polo lobo e o porco bravo, na gandaría e nos cul-
tivos  agrícolas 142643

ı 43955 (10/POC-007047)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a baremación dos servizos para optar ao Servizo de Protección e Defensa contra Incendios
Forestais (Spdcif) 142648

ı 43963 (10/POC-007048)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia en relación á central térmica de Meirama 142651

ı 43968 (10/POC-007049)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre as axudas para a prevención dos danos da fauna salvaxe 142655

(10/POC-007050)
Grupo Parlamentario de En Marea
Quinteiro Araújo, Paula e 2 máis
Sobre o tratamento das informacións en materia de igualdade 142658

ı 44020 (10/POC-007051)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as xestións da Xunta de Galicia destinadas a solucionar a situación pola que atravesa a em-
presa Vulcano 142661

ı 44027 (10/POC-007052)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre a regulación dos vehículos de transporte con condutor (VTC) 142666
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ı 44032 (10/POC-007053)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre o servizo de atención pediátrica no Centro de Saúde do concello de Bueu 142669

ı 44038 (10/POC-007054)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre o cumprimento polo Goberno galego do Plan Estratéxico Galego 2015-2020 no porto de
Malpica 142671

44043 (10/POC-007055)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 4 máis
Sobre a posta en marcha do I Plan de Igualdade da Administración xeral da Xunta de Galicia

142673
ı 44060 (10/POC-007056)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre as políticas da Xunta de Galicia en relación á fixación da poboación no medio rural

142675
ı 44061 (10/POC-007057)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre a incorporación da mocidade ao mercado laboral no eido rural como freo ao despoboamento

142677
ı 44062 (10/POC-007058)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o mantemento e potenciación do sector lácteo como freo ao despoboamento 142679

ı 44063 (10/POC-007059)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o mantemento e potenciación do sector lácteo como freo ao despoboamento 142681

ı 44064 (10/POC-007060)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o impulso dun plan específico de viticultura social dirixido ás persoas a tempo parcial como
freo ao despoboamento 142683

ı 44070 (10/POC-007061)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
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Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia ante a  situación dos mariscadores da ría do
Burgo afectados negativamente polo sistema específico de protección por cesamento de actividade
dos traballadores autónomos que establece a Lei 32/2010 142685

ı 44074 (10/POC-007062)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e 2 máis
Sobre o procedemento parlamentario a utilizar pola Consellería de Cultura e Turismo para presen-
tar no Parlamento de Galicia o Plan estratéxico do Xacobeo 2021 142689

ı 44075 (10/POC-007063)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación dos bancos de libre marisqueiro da ría de Arousa 142691

44076 (10/POC-007064)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación sociosanitaria das persoas ingresadas e as condicións laborais do persoal da re-
sidencia de maiores de Chantada 142694

ı 43457 (10/POC-006889)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o deseño, execución, obxectivos e adaptación aos novos patróns de consumo do plan da
CRTVG para promover o talento creativo e os proxectos dixitais 142698

ı 43730 (10/POC-006960)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a inclusión no telexornal da Corporación de RTVG do 14 de xaneiro de 2019 da suposta nova
do portal OK Diario referida á adxudicación dun contrato por un concelleiro de Santiago de Com-
postela a un suposto colega profesional 142702
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A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 22 de xaneiro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

1. Procedementos parlamentarios

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en Comisión
1.4.4.2. Preguntas orais en Comisión

Admisión a trámite, asignación a comisión e publicación

- 43880 (10/POC-007020)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Prado del Río, Paula e 7 máis
Sobre o balance e o impacto na prestación de servizos do sector público das medidas postas en
marcha pola Xunta de Galicia para facilitar a participación cidadá
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43887 (10/POC-007021)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre as razóns da falta de cobertura da praza de pediatría que atende aos concellos de Barreiros,
Lourenzá e Mondoñedo e as medidas adoptadas ou pendentes de adoptar pola Xunta de Galicia
ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43888 (10/POC-007022)
Grupo Parlamentario de En Marea
Torregrosa Sañudo, Julia e Lago Peñas, José Manuel
Sobre a presentación dun expediente de regulación de emprego pola empresa Noa Madera Crea-
tiva, en Vilar do Colo, Fene
Comisión 3ª, Economía, Facenda e Orzamentos

- 43893 (10/POC-007023)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre o funcionamento da Fundación Pública Galega para a Tutela de Persoas Adultas (FUNGA)
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43900 (10/POC-007024)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre o incremento de mortalidade nas estradas galegas
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 43901 (10/POC-007025)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre o incendio na torre de refrixeración da fábrica de ENCE
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43904 (10/POC-007027)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre a actuación da Xunta de Galicia en relación ao incremento dos censos das razas autóctonas
galegas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43906 (10/POC-007028)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre a situación da brucelose bovina en Galicia
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43908 (10/POC-007029)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre os controis sanitarios de brucelose bovina, ovina e caprina
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43910 (10/POC-007030)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Vega Pérez, Daniel e 6 máis
Sobre os programas que desenvolve a Xunta de Galicia para incrementar o consumo de leite
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43911 (10/POC-007031)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
Sobre as  medidas adoptadas pola Xunta de Galicia en relación á loita contra a praga da couza gua-
temalteca
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43913 (10/POC-007032)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
Sobre a modificación do prego de condicións da indicación xeográfica protexida Pataca de Galicia
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43915 (10/POC-007033)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis

X lexislatura. Número 419. 25 de xaneiro de 2019 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

142575



Sobre o balance do programa Leader nos dous últimos anos
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43916 (10/POC-007034)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Moreira Ferro, Jacobo e 6 máis
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia do acordo para a mellora das condicións laborais do co-
lectivo de axentes medioambientais e forestais
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43918 (10/POC-007035)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre o fomento e  o desenvolvemento tecnolóxico do sector vitivinícola galego
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43920 (10/POC-007036)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da campaña da vendima do 2018
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43921 (10/POC-007037)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Fernández Gil, César Manuel e 7 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da campaña da vendima do 2018 na D.O. Ribeiro
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43922 (10/POC-007038)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Gómez Salgado, Carlos e 6 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da campaña da vendima do 2018 na D.O. Monterrei
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43923 (10/POC-007039)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Blanco Paradelo, Moisés e 6 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da campaña da vendima do 2018 na D.O. Valdeorras
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43924 (10/POC-007040)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Oubiña Solla, Rosa e 6 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da campaña da vendima do 2018 na D.O. Rías Baixas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 43925 (10/POC-007041)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 5 máis
Sobre a valoración polo Goberno galego da campaña da vendima do 2018 na D.O. Ribeira Sacra
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43930 (10/POC-007042)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Díaz Villoslada, Juan Manuel e 3 máis
Sobre a valoración pola Xunta de Galicia sobre o proxecto do novo polo tecnolóxico da Coruña Ci-
dade das TIC
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43932 (10/POC-007043)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Novo Fariña, María Isabel e 7 máis
Sobre as medidas que se teñen adoptado para potenciar o Grupo de Apoio Loxístico á Intervención
da Axencia Galega de Emerxencias (GALI)
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 43943 (10/POC-007044)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a actuación da Xunta de Galicia en relación á elaboración dun plan  de  rexeneración  do  li-
toral afectado polas obras do porto de Sanxenxo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43948 (10/POC-007045)
Grupo Parlamentario de En Marea
Cal Ogando, Marcos e Sánchez García, Antón
Sobre a situación da planta de Reganosa no interior da ría de Ferrol
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 43950 (10/POC-007046)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as axudas para previr os danos causados, polo lobo e o porco bravo, na gandaría  e  nos  cul-
tivos  agrícolas
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 43955 (10/POC-007047)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre a baremación dos servizos para optar ao Servizo de Protección e Defensa contra Incendios
Forestais (Spdcif)
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes
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- 43963 (10/POC-007048)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia en relación á central térmica de Meirama
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 43968 (10/POC-007049)
Grupo Parlamentario de En Marea
Sánchez García, Antón e 2 máis
Sobre as axudas para a prevención dos danos da fauna salvaxe
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 44015 (10/POC-007050)
Grupo Parlamentario de En Marea
Quinteiro Araújo, Paula e 2 máis
Sobre o tratamento das informacións en materia de igualdade
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 44020 (10/POC-007051)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre as xestións da Xunta de Galicia destinadas a solucionar a situación pola que atravesa a em-
presa Vulcano
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 44027 (10/POC-007052)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca
Sobre a regulación dos vehículos de transporte con condutor (VTC)
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 44032 (10/POC-007053)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 2 máis
Sobre o servizo de atención pediátrica no Centro de Saúde do concello de Bueu
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 44038 (10/POC-007054)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Toja Suárez, María Dolores e Otero Rodríguez, Patricia
Sobre o cumprimento polo Goberno galego do Plan Estratéxico Galego 2015-2020 no porto de Malpica
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 44043 (10/POC-007055)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pierres López, María Luisa e 4 máis
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Sobre a posta en marcha do I Plan de Igualdade da Administración xeral da Xunta de Galicia
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 44060 (10/POC-007056)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre as políticas da Xunta de Galicia en relación á fixación da poboación no medio rural
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 44061 (10/POC-007057)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre a incorporación da mocidade ao mercado laboral no eido rural como freo ao despoboamento
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 44062 (10/POC-007058)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o mantemento e potenciación do sector lácteo como freo ao despoboamento
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 44063 (10/POC-007059)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o mantemento e potenciación do sector lácteo como freo ao despoboamento
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 44064 (10/POC-007060)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Fernández Fernández, Raúl e Pérez Seco, José Manuel
Sobre o impulso dun plan específico de viticultura social dirixido ás persoas a tempo parcial como
freo ao despoboamento
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 44070 (10/POC-007061)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rivas Cruz, José Luis e 5 máis
Sobre as medidas que vai adoptar a Xunta de Galicia ante a  situación dos mariscadores da ría do
Burgo afectados negativamente polo sistema específico de protección por cesamento de actividade
dos traballadores autónomos que establece a Lei 32/2010
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 44074 (10/POC-007062)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Burgo López, María de la Concepción e 2 máis
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Sobre o procedemento parlamentario a utilizar pola Consellería de Cultura e Turismo para presen-
tar no Parlamento de Galicia o Plan estratéxico do Xacobeo 2021
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 44075 (10/POC-007063)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a situación dos bancos de libre marisqueiro da ría de Arousa
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

- 44076 (10/POC-007064)
Grupo Parlamentario de En Marea
Vázquez Verao, Paula
Sobre a situación sociosanitaria das persoas ingresadas e as condicións laborais do persoal da re-
sidencia de maiores de Chantada
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 43457 (10/POC-006889)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Rodil Fernández, Olalla e 5 máis
Sobre o deseño, execución, obxectivos e adaptación aos novos patróns de consumo do plan da
CRTVG para promover o talento creativo e os proxectos dixitais
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

- 43730 (10/POC-006960)
Grupo Parlamentario de En Marea
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a inclusión no telexornal da Corporación de RTVG do 14 de xaneiro de 2019 da suposta nova
do portal OK Diario referida á adxudicación dun contrato por un concelleiro de Santiago de Com-
postela a un suposto colega profesional
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

Santiago de Compostela, 22 de xaneiro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Á Mesa do Parlamento 
 
Paula Prado del Río, María Julia Rodríguez Barreira, César Fernández Gil, Jacobo 
Moreira Ferro, Isabel Novo Fariña, Antonio Mouriño Villar, Alberto Pazos 
Couñago e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes 
do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta oral para 
o seu debate en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e 
Interior. 
 
 
O actual goberno galego, na súa aposta e compromiso por acadar unha mellor e maior 
atención cidadá no conxunto do sector público autonómico galego, puxo en marcha 
distintos sistemas de participación cidadá coa finalidade de potenciar unhas relacións 
coa cidadanía mais sinxelas, accesibles e participativas fomentando unha toma de 
decisións mais aberta e transparente.  

Estes sistemas foron postos en marcha gracias á  Lei 1/2015, de 1 de abril, de garantía 
da calidade dos servizos públicos e da boa administración e o seu decreto que a 
desenvolve (o decreto 129/2016, de 15 de setembro, polo que se regula a atención á 
cidadanía no sector público autonómico de Galicia), así como á Lei galega 1/2016, do 
18 de xaneiro, de transparencia e bo goberno. 

En concreto,  ordeouse e clarificouse o sistema integrado de atención á cidadanía, 
incrementando os canais de presentación, ampliouse o ámbito de actuación das 
queixas e suxestións integrando as recibidas polos servizos prestados por xestión 
indirecta, púxose en funcionamento a Oficina de defensa das persoas usuarias dos 
Servizos públicos e o Portal de Transparencia e Goberno aberto, normalizáronse e 
simplificáronse os modelos e documentos a presentar e garantiuse o acceso á 
información pública demandada pola cidadanía, reducindo os prazos de resposta, entre 
outras medidas.  

Porén, os deputados e deputadas asinantes, queremos formular a seguinte pregunta 
oral en comisión: 

 

-Cal é o balance e o impacto na prestación de servizos do sector público autonómico 
galego das medidas postas en marcha pola Xunta de Galicia para facilitar a 
participación cidadá? 
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Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Prado Del Río na data 16/01/2019 18:14:46 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 16/01/2019 18:15:16 

 
César Manuel Fernández Gil na data 16/01/2019 18:15:35 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 16/01/2019 18:15:39 

 
María Isabel Novo Fariña na data 16/01/2019 18:15:51 

 
Antonio Mouriño Villar na data 16/01/2019 18:16:15 

 
Alberto Pazos Couñago na data 16/01/2019 18:16:26 

 
Diego Calvo Pouso na data 16/01/2019 18:16:41 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-0

G
pC

iD
U

tI-
9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142582

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-0GpCiDUtI-9


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, sobre a cobertura do servizo de pediatría nos concellos de 

Barreiros, Lourenzá e Mondoñedo e as medidas que debe adoptar ao respecto a Xunta 

de Galiza. 

 

Actualmente os concellos de Barreiros, Lourenzá e Mondoñedo comparten 

pediatra. A persoa que presta este servizo faino de maneira alterna nos tres municipios.  

Porén, cando esta persoa cursa baixa por razóns de saúde ou vacacións, as 

crianzas destes concellos fican sen a debida atención médica especializada agás, en 

casos de extrema gravidade.  

Desde hai tempo as organizacións sindicais do ámbito sanitario, a Plataforma en 

defensa da sanidade pública da Mariña e a propia veciñanza veñen denunciando os 

prexuízos que carrexa esta situación para a poboación destas localidades e exixindo á 

Xunta de Galiza a cobertura permanente do servizo cando a persoa titular está de baixa.  

Esta realidade non é exclusiva destes concellos producíndose a ausencia de 

atención pediátrica en ducias de concellos do país.  
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

5ª: 

- Por que razón a Xunta de Galiza non cubre a praza de pediatría que presta 

servizos nos concellos de Barreiros, Lourenzá e Mondoñedo cando a persoa titular cursa 

baixa? 

- Que medidas ten adoptado ou pensa adoptar a Xunta de Galiza ao respecto? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 16/01/2019 18:23:03 

 

María Montserrat Prado Cores na data 16/01/2019 18:23:09 
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Ana Pontón Mondelo na data 16/01/2019 18:23:10 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 16/01/2019 18:23:12 

 

Noa Presas Bergantiños na data 16/01/2019 18:23:14 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 16/01/2019 18:23:15 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-2

FZ
nB

fY
90

-4
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142585

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-2FZnBfY90-4


 

 

 
 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julia Torregrosa Sañudo e Manuel Lago Peñas, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no 

artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta, para o 

seu debate na Comisión 3.ª 

 

Noa Madera Creativa, sita en Vilar do Colo, Fene, vén de presentar un 

expediente de regulación de emprego extintivo para cen dos seus 250 

traballadores, isto é, para o 40% do cadro de persoal. A empresa argumenta que o 

fai por causas económicas e produtivas, resultado do recorte de pedidos das 

tendas de Inditex. Porén, isto non se axusta a realidade, xa que a firma encadea 8 

anos de crecemento continuado, o mellor dos cales foi o 2017. O feito de que fai 

meses a empresa fora mercada a bo prezo polo Grupo Malasa, que se dedica aos 

mesmos sectores que Noa, é tamén sintomático de que o seu estado de saúde é 

bo, xa que doutra maneira non tería sido atractiva para os compradores.  

 

Así, todo apunta a que os despidos masivos son unha torpe estratexia para 

“empeorar as condicións laborais e ir cara un modelo semellante ao que aplica o 

Grupo Malasa, cunhas condicións laborais máis precarias e cun alto número de 

traballadores con contratos temporais, así como quedar co carteira de clientes de 

Noa ”, tal e como afirma o comité de empresa da compañía.  

 

Os despidos masivos serían una traxedia inmensa para o conxunto dos 

traballadores e das traballadoras, e para as súas familias, e tería un impacto 

funesto no conxunto da comarca, polo que asunto ten un carácter que transcende 

os dramas individuais. O ERE que se pretende impoñer en Noa é un gravísimo 

problema social que obriga ao Goberno a ofrecer unha resposta urxente. O 
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Parlamento de Galicia ten que adoptar unha postura ao respecto e tomar as 

medidas oportunas para protexer aos traballadores e as traballadoras.  

 

A Corporación do Concello de Fene –cuxo alcalde, Gumersindo Pedro Galego 

Feal, milita no Partido Popular– manifestou xa o seu apoio e a súa solidariedade 

aos traballadores e traballadoras. Por unha cuestión de estrita coherencia, 

agardamos que o Goberno autonómico se pronuncie do mesmo xeito e traduza as 

súas palabras en políticas concretas en defensa do emprego.  

 

Por todo o exposto, a deputada e e o deputado que subscriben presentan a 

seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 3.ª  

 

 Que avaliación fai a Xunta de Galicia do acontecido con Noa Madeira 

Creativa? 

 Como explica que se produza un ERE despois de 8 anos de crecemento 

continuado, o mellor dos cales foi o 2017? 

 Que impacto pensa que podería ter na contorna o despido de 100 

traballadores e traballadoras? 

 Que vai facer o Goberno para protexer aos traballadores e traballadoras e, 

polo tanto, ás súas familias e ao tecido económico e social da contorna? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Julia Torregrosa Sañudo 

Manuel Lago Peñas 

Deputada e deputado do G.P. de En Marea 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Julia Torregrosa Sañudo na data 16/01/2019 18:58:24 

 
José Manuel Lago Peñas na data 16/01/2019 18:58:32 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª 

 

A FUNGA (Fundación Pública Galega para a Tutela de Persoas Adultas), apenas 

representa o 0,009 % dos Orzamentos da Xunta de 2019 (1.077.586,79 €), pero 

ocúpase dun colectivo de persoas especialmente vulnerables. Sen embargo, a 

Xunta só semella lembrarse dela para nomear a dedo ao seu Director Xerente. 

 

A FUNGA é unha fundación destinada ao impulso da autonomía persoal e a 

atención ás persoas en situación de dependencia. Constituída en 1996, é unha 

entidade sen ánimo de lucro, con personalidade xurídica propia, declarada de 

interese galego, encargada de prestar unha “atención persoal, xurídica e 

patrimonial especializada ás persoas maiores de idade coa capacidade de obrar 

modificada xudicialmente ou incursas nun procedemento sobre a capacidade das 

persoas e das que os órganos xudiciais atribuían á Xunta de Galicia o desempeño 

dos diversos cargos protectores.” 

 

Así, temos que ter en conta que a FUNGA se ocupa de casos de persoas con 

trastornos mentais, persoas maiores e/ou con alto grao de dependencia e casos de 

emerxencia social graves, como situacións de persoas con diversidade sexual que 

sofren abusos sexuais. Persoas incapacitadas xudicialmente ás que, cando non hai 

ningunha persoa no entorno familiar ou social idónea para a súa tutela, as tutela a 

FUNGA (tanto casos nos que non hai familia como casos nos que esta se ve 

desbordada e non é capaz de exercer a tutela sobre estas persoas). 
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É dicir: o obxectivo último é fomentar a autonomía persoal das persoas, 

finalidade que non é posíbel acometer polo escaso persoal. Os fins de interese 

xeral recollidos no artigo 6 dos Estatutos da Funga, na práctica, non se acadan, 

debido, fundamentalmente, á escaseza de recursos e persoal. 

 

Entre os incumprimentos dos fins da FUNGA, hai que sinalar que a Xunta non se 

ten personado n causas xudiciais que implicaron a persoas tuteladas pola mesma 

e que a FUNGA non ten actuado dilixentemente en beneficio da persoa na 

administración dos seus bens, como revelan os casos de mendicidade ou tardanza 

na regularización de pagos a persoal que traballa no fogar. 

 

Deste xeito, a FUNGA contará en 2019 con 23 traballadores e traballadoras, 

igual que en 2017, e con só sete persoas profesionais do Traballo Social, para 

atender, segundo os obxectivos da propia Memoria de Orzamentos da Xunta, a 

2.300 persoas de xeito presencial, e asesorar a 750. Segundo propios datos da 

FUNGA, en 2016 exerceu un total de 3.010 cargos protectores. 

 

A FUNGA tiña 23 traballadores e traballadoras en 2017 para supervisar a máis 

de tres mil persoas – non se sinala o número actual de persoas atendidas -, o que 

manifestamente impide prestar unha atención personalizada. En 2014, contaba 

con 22 traballadores e traballadoras; 16 en 2015; 20 en 2016. 

 

Mantense, así, o mesmo número de persoal aínda que, tal como recoñece a 

Memoria de orzamentos da Xunta para 2019, hai unha previsión de que as 

persoas tuteladas pola FUNGA sigan en aumento: “O número de beneficiarios/as 

dos servizos prestados pola Fundación non deixaron de medrar dende a súa 

creación no ano 1.996, pasando dos 69 cos que se finalizou o ano 1.997 aos 3.351 

cos que se traballou no ano 2.017. A previsión actual é que tal tendencia se 

manteña nos vindeiros anos en base ao progresivo envellecemento da poboación 
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galega así como ao incremento nos últimos tempos do número de persoas 

beneficiarias, cada vez máis novas, diagnosticadas con trastornos mentais. Todo 

isto subliñado polo desarraigo familiar existente na nosa sociedade en relación 

con estes sectores da poboación, motivado en moitos casos polas dificultades que 

lles entraña ás familias a atención das persoas con este tipo de padecementos.”  

 

A falta de medios da FUNGA deriva en que o persoal dos Servizos Sociais 

Comunitarios, e mesmo entidades sociais como Cáritas ou o Colexio Oficial de 

Traballo Social, teñen que extralimitarse nas súas funcións resolver situacións ás 

que a FUNGA non dá resposta. Deste xeito, hai sentenzas xudiciais que 

confirman esta deixación de funcións da FUNGA. En 2017, a sección 1ª da 

Audiencia Provincial de Lugo rexeitou a pretensión  da FUNGA de que fose 

unha traballadora social do Concello de Lugo quen asumise a súa curadoría, e 

non a propia FUNGA, como é a súa competencia. 

 

Por outra parte, a FUNGA foi condenada por contratar ou despedir de xeito 

irregular a traballadores e traballadoras e sentenzas xudiciais obrigaron a 

converter en indefinidos a traballadores contratados como interinos e anularon o 

despedimento dunha traballadora, logo de ser elixida delegada sindical. 

 

Ante a solicitude por parte de EN Marea, conforme ao artigo 9 do Regulamento 

do Parlamento de Galicia, deste protocolo de seguimento, a Xunta respóndenos 

que a FUNGA “ten uns protocolos que regulan a forma de actuar da FUNGA… 

para os casos nos que unha das persoas… precisa da realización dalgún tipo de 

gasto para a cobertura dunha necesidade non incluída no catálogo de servizos 

dese recurso ou cando se produce o seu falecemento”, pero non nos fornece 

acceso nin se nos informa sobre a existencia ou non de protocolos de seguimento 

dos casos de cada persoa tutelada. Por iso, é fundamental tamén mellorar a 

coordinación cos Servizos Sociais comunitarios. 
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Hai que evitar o internamento na medida do posible pero, cando se produce, ha 

de activarse unha estratexia para posibilitar a integración social da persoa no 

entorno. Sen embargo, a FUNGA apenas realiza seguimento das persoas 

internadas en residencias, o cal é especialmente grave nos casos de trastornos 

mentais, que é o principal perfil das persoas tuteladas pola FUNGA. 

 

Asemade, nos últimos anos, son varias as sentenzas xudiciais nas que se 

evidencia que as persoas tuteladas por dita fundación cometen delitos ou son 

vítimas dos mesmos. Así, hai moitas evidencias de falta de atención, 

directamente relacionada coa escaseza do persoal, tendo en conta o número de 

persoas tuteladas. Así, téñense producido casos de mendicidade, delitos e mesmo 

abusos sexuais. A propia Dirección Xeral de Familia recoñecía a En Marea a 

existencia de riscos, pero sen ver necesario o aumento de persoal. 

 

Por outra parte, a FUNGA estivo sen xerencia dende 2015, cando se convocara 

un posto de persoal directivo vacante na fundación (director/a xerente, o 2 de 

marzo de 2015) para a súa cobertura, e se aprobaron as bases reguladoras da 

convocatoria, que quedou deserta (17 de decembro de 2016; publicado no DOG o 

27 de marzo de 2017), ata que esta praza se cubriu en maior de 2018 cun 

nomeamento realizado a dedo e sen experiencia neste eido de traballo. 

 

Tamén é evidente a falta de recursos da FUNGA polo feito de que a entidade 

acumulou medio millón de euros en débedas con residencias privadas ás que 

envía persoas ás que tutela (evidencia tamén da falta de prazas públicas), tendo 

que recibir máis de 400.000 € de fondos da Consellería de Política Social en 

2017 e outro tanto en 2018, neste caso, para “gastos correntes”, sen especificar. 

 

Polo exposto, a deputada que subscribe, formula a seguinte pregunta á Xunta: 
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1. Como se cubriron as funcións e responsabilidades do cargo de Director 

Xerente namentres se atopou vacante? 

 

2. Que valoración fai a Xunta da eficacia da FUNGA e do nivel de cumprimento 

dos seus fins? 

 

3. Considera a Xunta que o persoal da FUNGA é suficiente, tendo en conta o 

número de persoas tuteladas pola mesma? 

 

4. Con canto persoal vai contar a FUNGA en 2020? 

 

5. Con que protocolos de seguimento dos casos conta a FUNGA? 

 

6. Vai buscar a FUNGA unha nova ubicación para as súas oficinas? 

 

7. A que se vai dedicar a transferencia de crédito de 409.000 € realizada á 

FUNGA en novembro de 2018 para “gastos correntes”? 

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 16/01/2019 19:17:36 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

Nos últimos anos rachou a tendencia positiva das dúas últimas décadas en canto 

ás persoas falecidas nas estradas galegas, pechando o 2018 cun total de 104 

mortes, 28 máis que o ano anterior 

 

O verán de 2018 foi particularmente tráxico. 33 foron os mortos nos meses de 

xuño, xullo e agosto. Setembro foi aínda peor, 15 persoas faleceron nun só mes: 6 

en Pontevedra, 5 na Coruña, 3 en Lugo e 1 en Ourense.  

 

Estes datos quebran de maneira alarmante o descenso de accidentes en estradas 

que observamos durante os pasados veráns. En setembro do 2014 houbo 12 

mortos, 8 en 2015, 6 no 2016 e 4 no 2017.  

 

Segundo os responsables de tráfico, en 2018 aumentaron as saídas da vía e os 

choques frontais por mor dos excesos de velocidade e das distraccións ao 

volante, a meirande parte delas xeradas polo teléfono móbil.  

 

A seguridade viaria é unha responsabilidade de todos e non pode ser esquecida 

polas institucións. Non podemos relaxarnos polo mero feito de que durante anos 

as cifras de mortos descenderon. Cada morte é unha traxedia. Así, é urxente que 

dende as administracións se tomen medidas para mellorar a seguridade nas 

estradas.  
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Atendendo a este alarmante incremento de falecidas nas estradas galegas, e que 

chega nun contexto previo no que os datos de sinistralidade en Galicia xa se 

atopaban entre os máis altos do Estado, faise urxente actuar sobre esta cuestión. 

 

Diante desta situación formulamos as seguintes Preguntas para a súa resposta 

oral en Comisión: 

 

1.ª) A que se debe o incremento de mortalidade nas estradas galegas? 

 2.ª) Atendendo a estes resultados, segue a Xunta de Galicia apostando polo plan 

2016-2020? prepara modificacións no mesmo ou a creación dun novo?  

3.ª) Que actuacións concretas ten realizado a Xunta de Galicia para reducir a 

sinistralidade e o número de falecidas en Galicia estes tres anos de 

desenvolvemento do plan?  

4.ª) Que está facendo ou vai a facer a Xunta de Galicia para reverter esta 

situación?  

5.ª) Que valoración fai a Consellería do estado da rede de estradas galegas en 

termos de seguridade? 

 

 Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Marcos Cal Ogando 

   Antón Sánchez García 

   Deputados do G.P. de En Marea. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 16/01/2019 19:09:37 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 19:09:49 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

O mércores 5 de decembro de 2018 ardeu a torre de refrixeración da fábrica de 

ENCE.  

 

O pasado 7 de novembro unha inspectora municipal constatou, nunha visita á 

fábrica, que ENCE estaba facendo obras de mellora da eficiencia enerxética e de 

integración urbanística sen o correspondente título habilitante municipal, polo 

que foron paralizadas. Atendendo ao que se sabe ata o de agora, as obras ilegais 

puideron ser as causantes do lume.  

 

Perante estes feitos, a Asociación pola Defensa da Ría (APDR) denunciou que a 

“presenza de material plástico (poliester), as dimensións do incendio e a 

proximidade ás instalación nas que se desenvolven as actividades industriais da 

empresa, fixeron tomar a decisión de desaloxar a fábrica”. Como cabía esperar, 

ENCE minimizou “a importancia das lapas e da posíbel incidencia do fume no 

medio ambiente, un fume no que se transportan derivados organohaloxenados, 

entre eles as coñecidas dioxinas, que teñen unha forte incidencia na saúde das 

persoas”.  

 

A Asociación advertiu do “perigo que supón para a poboación da comarca e para 

o medio ambiente convivir cunha fábrica que non só está a contaminar as augas 

da Ría e o ar que respiramos e a destruír os nosos recursos económicos, senón 
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que atenta contra a integridade da cidadanía en xeral e a dos seus traballadores en 

particular”.  

 

“Accidentes coma este, deixan en evidencia tamén, a inexistencia –na práctica- 

dun Plan de Emerxencia Exterior que protexa á poboación no caso dun accidente 

de maior gravidade e xustifican máis –se cabe- a esixencia da eliminación da 

fábrica do seu actual emprazamento”.  

 

Por todo isto, dende a APDR, denuncian “o papel que xoga a Xunta de Galicia na 

permanencia de ENCE na Ría, que pecha os ollos a esta realidade e facilita coas 

sucesivas resolucións administrativas todas as esixencias da dirección da 

empresa”.  

 

Acerca disto último, cómpre non esquecer que foi o Goberno galego quen 

decidiu, o pasado mes de novembro, renovarlle a autorización ambiental á planta 

de ENCE. O actual permiso autonómico non terá que ser revisado ata catro anos 

despois de que o Goberno central considere que no sector hai dispoñibles 

melloras técnicas que limiten mellor a contaminación.  

 

Tendo en conta os riscos que entraña ENCE para a contorna, tanto en 

circunstancias ordinarias como en situacións de emerxencia como a do incendio; 

e tendo en conta que a celulosa incumpre a normativa autonómica, estatal e 

comunitaria, a Xunta de Galicia tería que revocar a autorización ambiental da 

fábrica de inmediato.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 
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 Que información ten a Xunta de Galicia sobre o incendio acontecido na 

fábrica de ENCE? Foron as obras sen licencia municipal as causantes do 

lume?  

 Vai retirar a autorización ambiental á fabrica polo risco manifesto que 

supón para a contorna, como puxo de manifesto o incendio da torre de 

refrixeración? 

 Pensa que ENCE conta con suficientes medidas de seguridade? Se é así, 

como explica o incendio? Se non é así, por que lle concedeu a 

autorización ambiental, tendo en conta o risco que supón para a contorna? 

 Que informes manexa a Xunta sobre as afeccións á saúde e ao medio 

ambiente provocadas polo incendio?  

 

Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Marcos Cal Ogando 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 16/01/2019 18:54:35 

 

Antón Sánchez García na data 16/01/2019 18:54:44 
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A Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Carlos 
Gómez Salgado, Miguel Prado Patiño, Jacobo Moreira Ferro e Rosa Oubiña Solla, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  
 
Dende o Grupo Parlamentario Popular queremos preguntar polas razas autóctonas 
galegas avícola, ovica/cabrúa, bovina, equina e porcina. O feito de ter razas autóctonas 
é importantísimo para o noso rural xa que aporta unha valor engadido a eses produtos 
no momento da súa comercialización.  
 
En Galicia, contamos con 10 razas autóctonas das especies nomeadas anteriormente 
que son a galiña de Mos, a ovella galega, a vaca cachena, a vaca caldelá, a vaca 
frieiresa, a vaca limiá, a vaca vianes, a vaca rubia galega, o cabalo pura raza galega e 
o porco celta.  
 
No senso de potenciar as razas autóctonas ten unha vital importancia a xenética para 
seguir avanzando e mellorando a cabana gandeira da nosa comunidade e, polo tanto, 
tamén a das razas autóctonas. Así, é necesario destacar e por en valor o traballo que 
está a realizar Xenética Fontao para a mellora xenética das razas autóctonas galegas.  
 
Por outra banda, tamén queremos poñer de relevancia as axudas que a Xunta de 
Galicia está a conceder aos gandeiros e a colaboración da administración autonómica 
coas asociacións que defenden e loitan polas razas autóctonas.  
 
É un compromiso que este grupo adquiriu ante a cidadanía galega a través do 
programa electoral co que obtivo a súa confianza maioritaria en setembro de 2016, no 
que se recollía expresamente que “Continuaremos co fomento do emprego das razas 
autóctonas, tratando de incrementar os seus censos, seguir a valorizalas como sistema 
de produción diferenciada fomentando o seu uso comercial como vía de subsistencia 
das ganderías e promovendo os produtos obtidos”.  
 
Así, ante o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  
 
Que está a facer a Xunta de Galicia para acadar un incremento dos censos das razas 
autóctonas galegas?  
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Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:08:56 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:09:09 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:09:17 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:09:22 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:09:32 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:09:40 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:09:49 
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A Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Carlos 
Gómez Salgado, Miguel Prado Patiño, Jacobo Moreira Ferro e Rosa Oubiña Solla, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  
 
No programa electoral co que obtivo a confianza maioritaria dos galegos en 2016, o 
Partido Popular de Galicia declaraba que ampliaría en todas as especies os programas 
sanitarios oficiais desenvoltos nas explotacións, co obxecto de manter o excelente 
estatus sanitario de Galicia. O obxectivo é asegurar a rendibilidade das explotacións e 
evitar a existencia de trabas sanitarias á comercialización dos nosos animais e 
produtos. Manteremos o estatuto de rexión oficialmente indemne de brucelose ovina e 
cabrúa e reforzaremos o plan de erradicación da tuberculose bovina, de xeito que se 
consiga comezar a computar os prazos para ser declarada rexión oficialmente indemne 
desta enfermidade.  
 
Dada as informacións dos últimos meses, que indican que se camiña na líña 
comprometida, desde o Grupo Parlamentario Popular cremos necesario preguntar 
para, deste xeito, informar aos gandeiros sobre os avances que se deron e se están a 
dar en materia sanitaria no conxunto das explotacións gandeiras de Galicia.  
 
Ademais, estamos convencidos que ter un gando bo saneado é un piar fundamental 
para as explotacións e que isto vai unido intrinsecamente á economía das mesmas.  
 
Así, ante o exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas:  
 
1. Cal é a situación da brucelose bovina en Galicia?  
2. Que repercusións derivan desa situación sanitaria respecto a esta enfermidade, 

sobre as explotacións e o comercio?  
3. Cal e a situación da tuberculose bovina en Galicia, e como se valora esta no 

contexto español?  
4. Que previsións ten a Xunta de Galicia, en relación a posibilidade de acadar o 

estatuto de oficialmente indemne respecto a esta enfermidade?  
5. Que métodos de diagnóstico se utilizan neste programa de tuberculose bovina? 

Existen métodos de diagnóstico alternativos a estes?  
6. Utiliza a Xunta de Galicia protocolos específicos de actuación no programa de 

tuberculose bovina, que permitan abordar a erradicación da enfermidade, e ao 
mesmo tempo teñan en conta a situación sanitaria das nosas explotacións 
gandeiras?  
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Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:12:02 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:12:12 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:12:19 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:12:26 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:12:34 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:12:40 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:12:47 
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A Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Carlos 
Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro, Rosa Oubiña Solla e Miguel Prado Patiño, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  
 
Desde o Grupo Parlamentario Popular querémonos interesar sobre os controis 
sanitarios, a través das probas da brucelose, na cabana gandeira galega, dado que 
Galicia foi declarada no ano 2013 rexión oficialmente indemne de brucelose ovina e 
cabrúa, e en outubro de 2017 rexión oficialmente indemne de brucelose bovina, nos 
dous casos despois de cinco anos consecutivos sen casos de dita enfermidade.  
 
Loxicamente, estes datos hai que valoralos de forma positiva porque benefician 
directamente ás nosas explotacións. Por exemplo, no caso do gando bovino permitirá 
reducir no presente exercicio o peso dos controis de saneamento que soportan os 
titulares das explotacións.  
 
Polo tanto, desde o Grupo Parlamentario Popular entendemos que para manter esta 
categoría de territorio indemne de brucelose é necesario seguir a traballar neste senso 
tendo en conta o que a normativa europea esixe.  
 
Por iso, desde este Grupo Parlamentario queremos que se concreten as probas de 
brucelose que se van a realizar nas ganderías de vacún de leite, no vacún de carne e 
no gando ovino e caprino.  
 
Así, ante o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  
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Que controis sanitarios de brucelose cumprindo a normativa europea se van a realizar 
nas explotacións bovinas de leite e de carne, e no gando ovino e no caprino? 
 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:14:45 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:14:54 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:15:00 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:15:07 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:15:14 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:15:20 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:15:28 
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A Mesa do Parlamento  
 
Daniel Vega Pérez, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Carlos 
Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro, Rosa Oubiña Solla e Miguel Prado Patiño, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  
 
Conscientes da importancia do sector lácteo para a economía galega, dende o Grupo 
Parlamentario Popular queremos interesarnos sobre o traballo que desenvolveu a 
Xunta de Galicia en prol de incrementar o consumo de leite entre os consumidores.  
 
Nas explotacións galegas prodúcese un leite de excelente calidade motivado por unha 
mellora xenética importante, a suma de condicións xeográficas e un manexo 
excepcional das vacas.  
 
Desde o Grupo Parlamentario Popular consideramos necesario a aposta pola 
promoción e o consumo dos produtos agroalimentarios galegos e, neste caso concreto, 
do leite galego.  
 
Así, ante o exposto, os deputados asinantes, formulan a seguinte pregunta en 
Comisión:  
 
Que programas desenvolve a Xunta de Galicia para incrementar o consumo de leite 
entre os consumidores?  
 

 
Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:17:40 
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Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:18:16 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:18:24 
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Á Mesa do Parlamento  

Carlos Gómez Salgado, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel 

Prado Patiño, Jacobo Moreira Ferro, Rosa Oubiña Solla e Daniel Vega Pérez, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes. 

No ano 2015 foi identificada a presenza en Galicia da praga producida pola Tecya 
Solanivora Povolny, coñecida comunmente pola súa orixe centroamericana como 
Couza Guatemalteca da pataca. 

Os primeiros lepidópteros foron detectados en algúns concellos do Norte das provincias 
de A Coruña e Lugo, e o pasado mes de Marzo coñecemos a aparición deste insecto, 
en varias parroquias do Concello de Muxía, na provincia de A Coruña. 

Para tentar controlar e mesmo erradicar a súa presencia, en todos estes Concellos e 
lugares adoptáronse de xeito urxente medidas oficiais e fitosanitarias. 

Estas baterías de medidas, afectan a produtores, distribuidores e almacenistas, 
obrigando aos primeiros a colocar trampas con feromona sexual para a captura masiva 
de individuos; A utilizar semente certificada con garantías sanitarias, a realizar 
tratamentos fitosanitarios, oua retirar e a destruír todos os tubérculos danados co fin de 
controlar a praga prohibindo a saída destas zonas de toda a pataca. 

Asemade se adoptaron medidas para os almacéns e outros establecementos 
comercializadores, como a separación da pataca de semente e de consumo, a 
utilización de mallas tupidas para evitar a entrada da couza, e a desinfectar os 
almacéns e ferramentas. 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulamos a seguinte pregunta en 
Comisión:  
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Despois das medidas adoptadas pola Xunta de Galicia dende a aparición da couza 
guatemalteca, cal é a situación actual da loita contra a praga de corentena da Técia 
Solanívora Povolny? 

 

Santiago de Compostela 17 de xaneiro de 2019 
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Á Mesa do Parlamento  

Carlos Gómez Salgado, Raquel Arias Rodríguez, Moisés Blanco Paradelo, Miguel 

Prado Patiño, Jacobo Moreira Ferro, Rosa Oubiña Solla e Daniel Vega Pérez, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes. 

A finais do ano 2016, o Diario Oficial de Galicia publicaba a Orde da Consellería do 
Medio Rural pola que se adoptaba a decisión favorable en relación coa solicitude de 
rexistro da modificación do prego de condicións da indicación xeográfica protexida 
Pataca de Galicia. 

Finalizado o prazo establecido na lexislación comunitaria para a presentación de 
alegacións, ningunha persoa física ou xurídica presentou solicitude de oposición polo 
que a tramitación da modificación do rexistro seguiu adiante ante o Goberno central e a 
Comisión Europea. 

A IXP Pataca de Galicia, promotores desta modificación buscan, entre outras 
cuestións, incorporar a este distintivo de calidade ás variedades Agria e Fina de 
Carballo o que permitirá, segundo as súas estimacións, triplicar a produción acollida a 
esta indicación xeográfica protexida, así como ampliar a zona xeográfica de produción 
a toda a Comunidade autónoma co consecuente beneficio para os produtores. 

Baixo estas premisas o Goberno Galego debe continuar apostando polos produtos 
galegos de calidade diferenciada, apoiando a produción, comercialización e iniciativas 
de impulso como a que afecta á IXP Patacas de Galicia. 

En relación con este asunto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

1.- Que trámites quedan pendentes para á modificación definitiva do prego de 
condicións da IXP Pataca de Galicia? 

2.- Cales son as principais novidades das modificacións que se pretenden incluír na 
IXP Pataca de Galicia? 
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3.- En que medida afectará a IXP a inclusión das variedades Agria e Fina de 
Carballo? 

4.- Que outros apoios desenvolve o Goberno galego na súa aposta polo impulso 
deste produto de calidade diferenciada? 

 

Santiago de Compostela 17 de xaneiro 2019 
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Á Mesa do Parlamento 

Carlos Gómez Salgado, Moisés Blanco Paradelo, Daniel Vega Pérez, Raquel Arias 
Rodríguez, Miguel Prado Patiño, Rosa Oubiña Solla e Jacobo Moreira Ferro, 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, formulan a 
seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  

O programa Leader persegue un desenvolvemento rural baseado na participación da 
poboación do territorio, integrando nel todos os recursos e actores económicos e 
humanos existentes. Para asegurar esa participación da sociedade rural creáronse en 
Galicia 24 GDR, con socios públicos e privados, que seleccionan os proxectos que lles 
permiten desenvolver as súas estratexias de desenvolvemento rural. Estes grupos son 
o elemento básico da metodoloxía Leader de abaixo cara arriba, coas súas estratexias 
que definen no ámbito rural e determinan as liñas concretas de aplicación das axudas e 
os proxectos para financiar. 

Só na anualidade 2017-2018 inxectáronse preto de 20 millóns de euros en máis de 300 
proxectos en toda Galicia. Todos eles contribúen a dinamizar o noso rural co obxectivo 
último de asentar poboación nel.  

A asignación total da medida Leader para o período 2014-2020 é de 84 millóns de 
euros. Os seus principais obxectivos pasan por mellorar as condicións para crear e 
manter emprego no medio rural e dotar de servizos a poboación destas zonas, 
favorecendo a mellora do seu nivel de vida, a inclusión social e a redución da pobreza. 
Trátase tamén de favorecer a ocupación sustentable do territorio, prestando atención 
especial aos colectivos máis desfavorecidos, como as mulleres, os mozos, as persoas 
con discapacidade ou as persoas maiores. 

Outros fins que se perseguen son os de garantir a sustentabilidade da actividade no 
rural, mediante o coidado e a utilización adecuada dos recursos naturais, potenciar a 
gobernanza local e a animación social do territorio e contribuír á concienciación e 
adaptación ante o cambio climático, fomentando o uso de enerxías renovables e a 
mellora da eficiencia enerxética. 

Por todo o exposto, os deputados asinantes formulamos a seguinte pregunta en 
Comisión:  

Cal é o balance do programa Leader nestes dous últimos anos, no tocante as 
execucións e posta en marcha dos plans a tipoloxía de actuacións e os investimentos 
realizados? 
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Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
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Á Mesa do Parlamento  
 
Jacobo Moreira Ferro, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias Rodríguez, Rosa Oubiña 
Solla, Moisés Blanco Paradelo, Carlos Gómez Salgado e Daniel Vega Pérez 
deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 
disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 
Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª Agricultura, 
Alimentación, Gandería e Montes.  
 
O pasado 11 de outubro a Xunta de Galicia e os sindicatos UGT, CC.OO. e CIG 
alcanzaron un acordo para a mellora das condicións laborais do colectivo de axentes 
medioambientais e forestais.  
 
Este acordo é froito de meses de reunións e negociacións nas que o Goberno Galego 
mantivo sempre unha actitude dialogante e aberta a mellorar as condicións laborais do 
colectivo.  
 
Por todo elo, os deputados asinantes formulan a seguinte pregunta en Comisión: 
  
Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre o acordo alcanzado con UGT, CC.OO. e 
CIG para a mellora das condicións laborais do colectivo de axentes medioambientais e 
forestais ?.  
 
 
Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Vega Pérez, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes.  

A Estación de Viticultura e Enoloxía  de Galicia (EVEGA) ten como misión esencial 

fomentar o desenrolo tecnolóxico do sector vitivinícola galego, a través tanto da 

investigación como do asesoramento aos profesionais do sector.  Nese senso as 

funcións principais deste centro son a: Investigación, transferencia tecnolóxica, 

asesoramento, formación e outras relativas a apoiar a produción vitivinícola. 

Por todo o exposto, os deputados asinantes, formulan as seguintes preguntas: 

 

1.- Que liñas de investigación, medidas e recomendacións foron levadas a cabo en 

relación ao sector vitivinícola galego? 

2.- Que medidas formativas se puxeron en marcha en beneficio da 

profesionalización deste sector agrario? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Vega Pérez, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes.  

 

Galicia conta con cinco denominacións de orixe, Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, todas elas amparan, representan e regulan o maior estándar 

de calidade dos viños producidos na nosa Comunidade.  

 

A importancia do sector vitivinícola e evidente: como dinamizador do rural poñendo en 

valor o seu patrimonio cultural e enolóxico, como axente  fixador da poboación ao rural 

e tamén como importante medio económico para as persoas que teñen como medio de 

vida esta actividade. 

 

Tras un “annus horribilis” de 2017 na que as xeadas e o saraiba botaron a perder boa 

parte da colleita de uva nalgunhas das denominación de orixe as previsións para este 

ano  foron mais optimistas. 

 

O 2018 non comezou con bo pe para o viñedo en Galicia. As condicións meteorolóxicas 

adversas na primavera favoreceron a aparición  de ataques de fungos que supuxo  

unha preocupación e un dobre esforzo dos viticultores. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de xullo, agosto e setembro  mellorou todas 

as previsións iniciais, permitindo levar a cabo as labores de vendima nas mellores 

condicións. 
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Por todo elo, unha vez rematada a vendima deste ano 2018, os deputados asinantes, 

formulamos a seguinte pregunta en Comisión: 

 

Que valoración fai o Goberno galego en relación a campaña da vendima do 2018 nas  

cinco Denominacións de Orixe de Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 
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A Mesa do Parlamento 

César Fernández Gil, Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado 

Patiño, Raquel Arias Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro e 

Daniel Vega Pérez, deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandería e Montes.  

 
Galicia conta con cinco denominacións de orixe, Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, todas elas amparan, representan e regulan o maior estándar 

de calidade dos viños producidos na nosa Comunidade.  

 

A importancia do sector vitivinícola e evidente: como dinamizador do rural poñendo en 

valor o seu patrimonio cultural e enolóxico, como axente  fixador da poboación ao rural 

e tamén como importante medio económico para as persoas que teñen como medio de 

vida esta actividade. 

 

Tras un “annus horribilis” de 2017 na que as xeadas e o saraiba botaron a perder boa 

parte da colleita de uva nalgunhas das denominación de orixe as previsións para este 

ano  foron mais optimistas. 

 

O 2018 non comezou con bo pe para o viñedo en Galicia.   As condicións 

meteorolóxicas adversas na primavera favoreceron a aparición  de ataques de fungos 

que supuxo  unha preocupación e un dobre esforzo dos viticultores. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de xullo, agosto e setembro  mellorou todas 

as previsións iniciais, permitindo levar a cabo as labores de vendima nas mellores 

condicións. 
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Por todo elo en relación a D.O. Ribeiro, a mais antiga das D.O. galegas, cuxa zoa 

abrangue a confluencia dos rios Miño, Avia, Arnoia e Barbantiño, os deputados 

asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2018 

nesta D.O Ribeiro? 

2.- Cal foi a evolución con respecto a colleita de 2017? 

3.- Que valoración fai da vendima de 2018 o Goberno de Galicia? 

 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
César Manuel Fernández Gil na data 17/01/2019 10:36:15 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:36:23 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:36:31 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:36:36 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:36:44 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:36:51 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:37:00 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:37:07 
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A Mesa do Parlamento 

Carlos Gómez Salgado, Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel 

Prado Patiño, Raquel Arias Rodríguez, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Vega Pérez, 

deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes.  

 
Galicia conta con cinco denominacións de orixe, Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, todas elas amparan, representan e regulan o maior estándar 

de calidade dos viños producidos na nosa Comunidade.  

 

A importancia do sector vitivinícola e evidente: como dinamizador do rural poñendo en 

valor o seu patrimonio cultural e enolóxico, como axente  fixador da poboación ao rural 

e tamén como importante medio económico para as persoas que teñen como medio de 

vida esta actividade. 

 

Tras un “annus horribilis” de 2017 na que as xeadas e o saraiba botaron a perder boa 

parte da colleita de uva nalgunhas das denominación de orixe as previsións para este 

ano  foron mais optimistas. 

 

O 2018 non comezou con bo pe para o viñedo en Galicia. As condicións meteorolóxicas 

adversas na primavera favoreceron a aparición  de ataques de fungos que supuxo  

unha preocupación e un dobre esforzo dos viticultores. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de xullo, agosto e setembro  mellorou todas 

as previsións iniciais, permitindo levar a cabo as labores de vendima nas mellores 

condicións. 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-M

G
Q

Tq
Jf

kZ
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142621

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-MGQTqJfkZ-9


 

 

Por todo en elo en relación a D.O. Monterrei, a mais pequena e mais xove das D.O. 

vitivinícolas galegas, que abrangue dúas subzoas: Val Monterrei e Ladeira Monterrei, 

os deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2018 

nesta D.O. Monterrei? 

2.- Cal foi a evolución con respecto a colleita de 2017? 

3.- Que valoración fai da vendima de 2018 o Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:37:44 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:37:54 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:38:02 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:38:09 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:38:18 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:38:25 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:38:32 
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A Mesa do Parlamento 

Moisés Blanco Paradelo, Rosa Oubiña Solla, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Vega Pérez, 

deputados e deputadas do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes.  

 
Galicia conta con cinco denominacións de orixe, Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, todas elas amparan, representan e regulan o maior estándar 

de calidade dos viños producidos na nosa Comunidade.  

 

A importancia do sector vitivinícola e evidente: como dinamizador do rural poñendo en 

valor o seu patrimonio cultural e enolóxico, como axente  fixador da poboación ao rural 

e tamén como importante medio económico para as persoas que teñen como medio de 

vida esta actividade. 

 

Tras un “annus horribilis” de 2017 na que as xeadas e o saraiba botaron a perder boa 

parte da colleita de uva nalgunhas das denominación de orixe as previsións para este 

ano  foron mais optimistas. 

 

O 2018 non comezou con bo pe para o viñedo en Galicia. As condicións meteorolóxicas 

adversas na primavera favoreceron a aparición  de ataques de fungos que supuxo  

unha preocupación e un dobre esforzo dos viticultores. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de xullo, agosto e setembro  mellorou todas 

as previsións iniciais, permitindo levar a cabo as labores de vendima nas mellores 

condicións. 
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Por todo elo en relación a D.O. Valdeorras que abrangue as zoas de produción nas 

concas do Rio Sil, Xares e Bibei, os deputados asinantes, formulamos as seguintes 

preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2018 

nesta D.O. Valdeorras? 

2.- Cal foi a evolución con respecto a colleita de 2017? 

3.- Que valoración fai da vendima de 2018 o Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:39:07 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:39:14 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:39:21 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:39:28 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:39:36 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:39:45 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:39:52 
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A Mesa do Parlamento 

Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel Prado Patiño, Raquel Arias 

Rodríguez, Carlos Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Vega Pérez, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes. 

  

Galicia conta con cinco denominacións de orixe, Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, todas elas amparan, representan e regulan o maior estándar 

de calidade dos viños producidos na nosa Comunidade.  

 

A importancia do sector vitivinícola e evidente: como dinamizador do rural poñendo en 

valor o seu patrimonio cultural e enolóxico, como axente  fixador da poboación ao rural 

e tamén como importante medio económico para as persoas que teñen como medio de 

vida esta actividade. 

 

Tras un “annus horribilis” de 2017 na que as xeadas e o saraiba botaron a perder boa 

parte da colleita de uva nalgunhas das denominación de orixe as previsións para este 

ano  foron mais optimistas. 

 

O 2018 non comezou con bo pe para o viñedo en Galicia. As condicións meteorolóxicas 

adversas na primavera favoreceron a aparición  de ataques de fungos que supuxo  

unha preocupación e un dobre esforzo dos viticultores. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de xullo, agosto e setembro  mellorou todas 

as previsións iniciais, permitindo levar a cabo as labores de vendima nas mellores 

condicións. 
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Por todo elo, en relación a D.O. Rias Baixas que recolle as cinco subzonas 

diferenciadas: O Salnés, O Rosal, Ribeira do Ulla, Condado do Tea, Soutomaior,  os 

deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2018 

nesta D.O. Rías Baixas? 

2.- Cal foi a evolución con respecto a colleita de 2017? 

3.- Que valoración fai da vendima de 2018 o Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:40:33 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:40:41 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:40:46 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:40:53 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:41:00 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:41:08 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:41:15 
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A Mesa do Parlamento 

Raquel Arias Rodríguez, Rosa Oubiña Solla, Moisés Blanco Paradelo, Miguel 

Prado Patiño, Carlos Gómez Salgado, Jacobo Moreira Ferro e Daniel Vega Pérez, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª, Agricultura, 

Alimentación, Gandería e Montes. 

  

Galicia conta con cinco denominacións de orixe, Ribeiro, Rias Baixas, Valdeorras, 

Monterrei e Ribeira Sacra, todas elas amparan, representan e regulan o maior estándar 

de calidade dos viños producidos na nosa Comunidade.  

 

A importancia do sector vitivinícola e evidente: como dinamizador do rural poñendo en 

valor o seu patrimonio cultural e enolóxico, como axente  fixador da poboación ao rural 

e tamén como importante medio económico para as persoas que teñen como medio de 

vida esta actividade. 

 

Tras un “annus horribilis” de 2017 na que as xeadas e o saraiba botaron a perder boa 

parte da colleita de uva nalgunhas das denominación de orixe as previsións para este 

ano  foron mais optimistas. 

 

O 2018 non comezou con bo pe para o viñedo en Galicia. As condicións meteorolóxicas 

adversas na primavera favoreceron a aparición  de ataques de fungos que supuxo  

unha preocupación e un dobre esforzo dos viticultores. 

Afortunadamente o tempo seco e soleado de xullo, agosto e setembro  mellorou todas 

as previsións iniciais, permitindo levar a cabo as labores de vendima nas mellores 

condicións. 
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Por todo elo, en relación a D.O. Ribeira Sacra que abrangue  varias comarcas de gran 

tradición vitivinícola divididas en cinco subzonas diferenciadas: Amandi, Chantada, 

Quiroga-Bibei, Ribeiras do Miño e Ribeiras do Sil nas provincias de Lugo e Ourense, os 

deputados asinantes, formulamos as seguintes preguntas: 

 

1.- Cal foi a cantidade de uva recollida na pasada campaña da vendima de 2018 

nesta D.O. Ribeira Sacra? 

2.- Cal foi a evolución con respecto a colleita de 2017? 

3.- Que valoración fai da vendima de 2018 o Goberno de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 
 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 17/01/2019 10:41:49 

 
Rosa Oubiña Solla na data 17/01/2019 10:41:57 

 
Moisés Blanco Paradelo na data 17/01/2019 10:42:04 

 
Jesús Miguel Prado Patiño na data 17/01/2019 10:42:10 

 
Carlos Gómez Salgado na data 17/01/2019 10:42:17 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 10:42:25 

 
Daniel Vega Pérez na data 17/01/2019 10:42:31 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, Abel Fermín Losada 

Álvarez, e María Concepción Burgo López, deputados e deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 6ª. 

 

 

A Universidade da Coruña (UDC) vén de anunciar o impulso a un reto estratéxico para 

o sector tecnolóxico da información e das comunicacións en Galicia, a creación da 

Cidade das TIC, unha potente infraestrutura para a imbricación das empresas 

tecnolóxicas cos centros académicos e de investigación desta universidade nas áreas 

TIC. Este proxecto, que nace en estreita colaboración co Clúster TIC Galicia, presenta 

para A Coruña o que sería o maior centro tecnolóxico de Galicia, converténdose no eixo 

internacional de innovación en Galicia, en rede cos outros polos tecnolóxicos existentes 

en Santiago, Vigo ou As Rozas en Lugo. 

 

Importantes empresas locomotoras do sector tecnolóxico verían positivamente a 

creación deste espazo de colaboración, que se radicaría nas instalacións da actual 

Fábrica de Armas da Coruña e que, pertencente ao Ministerio de Defensa, deberá contar 

cun novo proxecto industrial unha vez se reverta a actual concesión da empresa 

Hércules de Armamento por incumprimento concesionario. Este novo proxecto 

tecnolóxico que impulsa a UDC absorbería e reciclaría ao persoal do actual 

concesionario. Dada a capacidade das instalacións da Fábrica de Armas, este proxecto 

sería compatible con outros posibles usos, conforme ao planeamento urbanístico 

municipal da Coruña. 

 

Análise e xestión de datos, especialmente en contornas Big Data, intelixencia artificial, 

servizos biodixitais, ciberseguridade, etc. serían áreas clave para este proxecto, no que 

incide ademais a nova aposta da UDC pola especialización coa posta en marcha do seu 

Campus Innova, que ten como misión afondar nas súas fortalezas arredor das TIC, na 

súa hibridación con outras áreas de coñecemento como as ciencias da vida, a enxeñaría 

civil, a edificación, a aeronáutica ou a bioloxía avanzada. 

 

Na creación deste novo ecosistema de integración de investigadores, centros 

tecnolóxicos e empresas, o papel de apoio, impulso e colaboración activa das 

administracións públicas resulta esencial, tanto desde unha perspectiva institucional, 

como social e económica. A implicación nun proxecto clave para Galicia require o 

compromiso ao máis alto nivel por parte do Goberno galego. A Consellería de 

Economía, Emprego e Industria, nas súas tres vertentes competenciais, como o propio 

Igape ou a Gain deben ser motores deste proxecto. O papel tanto da Deputación 

Provincial coma do Concello da Coruña tamén será estratéxico para acadar o máximo 

consenso institucional entorno a este novo polo tecnolóxico na Coruña. Tamén o do 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

conxunto de axentes económicos e sociais vencellados a esta importante iniciativa será 

preciso para o seu éxito. 

 

 

Polo exposto os deputados e as deputadas que asinan preguntan: 

 

 

Que valoración fai a Xunta de Galicia sobre o proxecto do novo polo tecnolóxico da 

Coruña Cidade das TIC, impulsado pola Universidade da Coruña en colaboración co 

Clúster TIC Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro  de 2018 
 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Juan Manuel Díaz Villoslada na data 17/01/2019 11:18:15 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 17/01/2019 11:18:27 

 

Abel Fermín Losada Álvarez na data 17/01/2019 11:18:31 

 

Maria de la Concepción Burgo López na data 17/01/2019 11:18:40 
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Á Mesa do Parlamento 
 
María Isabel Novo Fariña, Paula Prado del Río, María Julia Rodríguez Barreira, 
César Fernández Gil, Jacobo Moreira Ferro, Antonio Mouriño Villar, Alberto Pazos 
Couñago e Diego Calvo Pouso ao abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes 
do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa, a seguinte Pregunta Oral en 
en Comisión 1ª Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 
 
Os servizos de emerxencias asisten ós galegos en momentos de especial 
vulnerabilidade, polo que son unha parte fundamental da nosa sociedade. 
  
O Grupo de Apoio Loxístico á Intervención da Axencia Galega de Emerxencias naceu 
no ano 2009 co obxectivo de ofrecer unha resposta especializada ante situacións e 
emerxencias de grave risco ou cando a magnitude do suceso supera a capacidade dos 
axentes que interveñen, polo cal, falamos de situacións moi graves e relevantes como 
poden ser incidencias de carácter medioambiental, efectos meteorolóxicos, busca de 
persoas desaparecidas, simulacros e plans de seguridade...  
 
O GALI está formado por un equipo de persoas entre eles bombeiros instruídos en 
distintos ámbitos da atención ás emerxencias e un técnico da AXEGA para coordinar o 
grupo. Entre as súas tarefas destacan a localización de persoas desaparecidas e 
localización e perimetración de vertidos, colaborando con forzas e corpos de 
seguridade e con departamentos de medio ambiente; para elo conta con equipamento 
como as unidades de drons de última tecnoloxía que permiten facer esta tipoloxía de 
traballos con condicións adversas de meteoroloxía de noite e con chuvia. Son moitas 
as actuacións nas que participa este grupo cada ano.  
 
Dentro das propostas que recollía o programa electoral co que o grupo popular se 
presentou ás eleccións do 2016 está avanzar na modernización e coordinación dos 
servicios de Emerxencias e seguridade e en concreto, apostar e potenciar o GALI.  
 
Por todo isto, os deputados e deputadas asinantes formulan a seguinte Pregunta oral 
en Comisión:  
 
-Que medidas se teñen adoptado para potenciar o Grupo de Apoio  Loxístico á 
Intervención da Axencia Galega de Emerxencias (GALI)?  
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Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019.  
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Isabel Novo Fariña na data 17/01/2019 12:03:22 

 
Paula Prado Del Río na data 17/01/2019 12:03:38 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 17/01/2019 12:03:51 

 
César Manuel Fernández Gil na data 17/01/2019 12:04:03 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 17/01/2019 12:04:10 

 
Antonio Mouriño Villar na data 17/01/2019 12:04:26 

 
Alberto Pazos Couñago na data 17/01/2019 12:04:38 

 
Diego Calvo Pouso na data 17/01/2019 12:04:51 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

A veciñanza do entorno da praia de A Carabuxeira, no Concello de Sanxenxo, 

leva moito tempo denunciando a existencia de verquidos constantes neste areal: 

presenza de espuma, malos cheiros, algas e mesmo etiquetas coa palabra 

mexillón, polo que sospeitan que os verquidos poden proceder dalgunha 

depuradora. 

A veciñanza ven alertando que esta agresión directa ao mar estase producindo 

moi a miúdo, que teñen feito diversas denuncias, peticións de investigación e 

busca de solución á problemática en distintas instancias sen resultado algún, 

poñendo o acento na deixadez das autoridades competentes. 

Esta denuncia súmanse á que veñen realizando dende hai anos esta mesma 

veciñanza, afectada polo estado de deterioro da praia, que ten perdido gran parte 

da area e xa están as olas afectando aos inmobles máis próximos, debido ao 

cambio das correntes provocado pola construción ilegal do Porto deportivo de 

Sanxenxo. 

Na construción do dique de abrigo do Porto de Sanxenxo, obra que se acomete 

nos anos 1997-98, concorren unha serie de irregularidades que causan un dano 

ata o de agora irreversible ao litoral deste coñecido enclave turístico galego. 
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 O proxecto plantexouse seguindo as dinámicas irracionais das institucións 

naqueles anos. É dicir, tratábase dunha obra de gran envergadura, elevado coste 

de amortización e pensada para as elites. Basta sinalar que o proxecto non 

contempla as necesidades da flota pesqueira. Prodúcese un desprazamento do uso 

tradicional do porto pesqueiro de Sanxenxo en favor do deportivo, tanto en 

servizos de terra como en zona de fondeo, atraque e resgardo das embarcacións.  

 

A obra realizouse a pesar das moitas irregularidades nas que se concorreu ante a 

pasividade ou complicidade da Xunta de Galicia. 

Iniciouse a obra sen presentar o estudo de efectos ambientais, non houbo 

informes arqueolóxicos nin sobre patrimonio cultural, autorizouse a ampliación 

triplicando o espazo da concesión sen dar conta de afectación de ningún tipo e 

demais cacicadas para sacar adiante este proxecto sen ningún tipo de control por 

parte da administración. 

 

Inexplicablemente, estas ilegalidades non tiveron a repercusión lóxica que sería 

unha orde de demolición, reposición ou derribo do construído. Todo quedou 

resolto coa redacción dun plan de rexeneración e medidas compensatorias que 

aínda hoxe está sen executar. Constituíuse un aval bancario por unha cantidade, a 

día de hoxe, manifestamente insuficiente, a cargo da empresa concesionaria.  

 

O cambio na dirección das correntes mariñas producidas polo novo dique, entre 

outras desfeitas ecolóxicas, transformou nun pedregal a praia da Carabuxeira, 

afectando non só ao desfrute dos areais se non tamén aos muros, cimentacións 

das vivendas, instalación e acceso á praia. 
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A desfeita realizada no litoral Sanxenxino debería ser obxecto de estudo rigoroso 

e a rexeneración da praia da Carabuxeira tería que ser exemplar, para non afondar 

aínda máis nos xa graves problemas creados polas políticas baseadas na 

especulación.  

 

En Marea xa defendeu unha iniciativa na que instamos ao Goberno da Xunta de 

Galicia a que iniciase os trámites para a recuperación da praia da Carabuxeira e o 

seu entorno, á reparación das vivendas afectadas e a devolución desa parte do 

litoral ao seu estado anterior á construción do Porto Deportivo que contou co 

voto negativo do PP, posición que mudou despois de que Telmo Martín accedese 

á alcaldía de Sanxenxo. 

 

Tamén dende En Marea preguntamos ao Goberno galego sobre as actuacións que 

deberían levar a cabo para rexenerar esta parte do litoral, respondéndonos que a 

Xunta de Galicia propuxo a creación dun grupo de traballo coas 3 partes 

implicadas, mal formulado, xa que implicadas hai máis axentes, refírese a 

responsables (Costas, Concello e Portos) para establecer un plan de actuación en 

función das competencias de cada Administración neste ámbito. 

 

Recentemente o Alcalde indicou ás veciñas do entorno da praia de Carabuxeira 

que o único que se intentara é un recheo de area, descoñecéndose a súa 

viabilidade ademais de facer un paseo de formigón e tamén cubrir de cemento o 

único parque natural que queda nese entorno, mostrando o seu nulo interese por 

afrontar a solución ao problema e a súa total falta de sensibilidade ambiental, 

máis non debería sorprender a ninguén tendo en conta que falamos dun alcalde 

do PP que ten feito manifestacións machistas e xenófobas e que está condenado 

por cobrar sobrecostes en vivenda protexida ou construír ilegalmente edificios en 

primeira liña de praia, un verdadeiro perigo público ao mando dunha 

administración local. 
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Esta situación é insostible e intolerable, polo que é preciso unha actuación 

urxente para acabar cos verquidos e comezar coa necesaria rexeneración desta 

parte do litoral sanxenxino. 

 

Polo anterior, presentamos as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión: 

 

1.ª) Por que se ten chegado a esta situación sen que ninguén actúe? 

2.ª) Cantas veces se reuniu a comisión a tres? 

3.ª) Cales son as conclusións desas conversas? 

4.ª) Xa conta a Xunta de Galicia con informes sobre o estado desta parte do 

litoral e as súas causas? 

5.ª) Hai en marcha algún tipo de actuación de rexeneración? 

6.ª) Está a Xunta de Galicia preocupada por esta situación? 

 

 Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Marcos Cal Ogando 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

    

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Marcos Cal Ogando na data 17/01/2019 12:12:49 
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Antón Sánchez García na data 17/01/2019 12:12:57 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Marcos Cal Ogando e Antón Sánchez García, deputados do Grupo 

Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª. 

 

 

A planta de gas de Reganosa, que dispón dunha capacidade de almacenaxe de 

300.000 m3 de gas natural licuado (GNL), sitúase en Punta Promontorio, no 

interior da ría de Ferrol, a 100 metros do núcleo urbano máis próximo, a 400 

metros dos arsenais de Defensa (a medir dende o fondeo de un gaseiro no caso 

dunha emerxencia), a 900 metros da vila de Mugardos e a 1.500 metros da cidade 

de Ferrol. Está ao carón do Complexo Petroquímico de Forestal do Atlántico, que 

almacena máis de 283.000 metros cúbicos de combustibles (fueloil, gasoil, slops) 

e substancias químicas (formol, fenol, metanol, sulfato amónico, sosa, etcétera). 

Isto suma aos perigos propios da planta o risco de efecto dominó previsto no 

artigo 8 da Directiva 86/82/CE. 

 

A ría conta cun porto exterior que foi construído para evitar a perigosidade 

intrínseca ao seu canal de acceso. A Reganosa ofrecéuselle a posibilidade de 

levantar a súa planta nese terreo, pero, atendendo a intereses privados, preferiu 

asentarse no interior da ría, cos conseguintes riscos para a natureza, o patrimonio 

e o conxunto da cidadanía.  

 

A contorna de Punta Promontorio é solo rústico especialmente protexido no 

PGOM de Mugardos e conta con importantes xacementos arqueolóxicos romanos 

(Caldoval, Santa Lucía, Noville), ademais do Castro de Mehá. Preto de Punta 

Promontorio atópanse tamén os bancos marisqueiros de A Barca, Noville e Sta. 
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Lucía, ricos en ameixas, que levan tempo véndose prexudicados por mor dos 

recheos da ría, os vertidos químicos de Forestal do Atlántico e o sistema de 

regasificación de Reganosa. Esta última precisa ata 13.200 m3/h (316.800 

toneladas/día) de auga do mar impregnada con hipoclorito sódico que provoca a 

morte da flora e fauna da zona, incluíndo os bivalvos dos bancos marisqueiros. 

Os máis de 700 traballadores e traballadoras que se dedican ao marisqueo na ría 

comprobaron como estes anos baixou o volume das capturas e o tamaño das 

ameixas.  

 

Dende un punto de vista económico, a planta de gas carece de toda xustificación, 

como demostra a inmensa diferenza que existe entre os datos comprometidos 

para obter a aprobación da Comisión Nacional da Enerxía e a produción real. O 

consumo comprometido en dita solicitude era de 3,5 mil millóns de (N) m
3
. 

Porén, nos últimos anos a produción total foi de tan só 1,08 mil millóns de (N) 

m
3
. O volume de semellante desfase fai imposible pensar que a diferenza entre o 

consumo comprometido e o actual se deba a un mero erro de cálculo. O 

acontecido foi unha estafa orquestrada con premeditación. As infraestruturas 

existentes en Galicia no ano 2007 eran suficientes para cubrir a demanda de gas.  

 

No plano estatal, a Comisión Nacional dos Mercados e da Competencia (CNMC) 

indica na súa última Consulta Publica que existen en España 7 plantas de gas 

cunha “utilización”  media inferior ao 25% e que si se contabiliza a Planta de El 

Musel en Gijón (en hibernación) este porcentaxe redúcese a un 21,4 %. Esta 

cativa utilización das infraestruturas gasistas ten elevado o déficit de tarifa aos 

1.300 millóns de euros, que pagamos todos os cidadáns ao igual que o déficit da 

tarifa eléctrica, polo “bo facer e o bo servicio das empresas enerxéticas”. 

 

Ao longo da súa historia, as irregularidades flagrantes da planta de Reganosa fixo 

que o Tribunal Supremo determinase a súa ilegalidade ata en 4 sentenzas.  
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- Na primeira sentenza, 503/2004, o Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

declarou ilegal a Planta de Gas por carecer de Declaración de Impacto 

Ambiental (DIA). 

- Na segunda, de maio de 2012, ao recurso de casación 4512/2008, o 

Tribunal Supremo anulou en sentenza firme a modificación do Plan Xeral 

de Urbanismo de Mugardos que servía como base á concesión da 

construción da Planta de Gas.  

- Na sentencia 695/2016, de marzo de 2016, o Tribunal Supremo anulou a 

autorización administrativa previa concedida pola Dirección de Política 

Enerxética o 2 de xuño de 2002.  

- Por último, o 25 de abril de 2016 o Tribunal Supremo, coa sentenza 

889/2016, anulou o Proxecto de Execución inicialmente outorgada pola 

Dirección de Política Enerxética e Minas no 2004. 

 

 

Por todo o exposto,  os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

1ª) Como se xustifica a planta de Reganosa no interior da ría? 

 

2.ª) Que sentido ten falar de “saneamento integral” da ría de Ferrol e ter 

polo menos dúas autorizacións en vigor (Forestal e Reganosa) que lles 

permiten verter un volume de verteduras superior ao de todas as augas 

residuais urbanas da ría?  

 

3.ª) Que pensa facer a Xunta de Galicia para sanear a ría de Ferrol de xeito 

“integral”, de verdade?  
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4.ª) Que avaliación fai do impacto dos vertidos de Forestal do Atlántico?  

 

5.ª) Están de acordo en que se o volume de auga fría realmente utilizada 

por Reganosa é dun 25% da capacidade nominal da planta, non se pode 

concluír a "non  afectación” coma se a produción estivese próxima á 

nominal, como debería ser se a planta fóra realmente necesaria? 

 

6.ª) Que impacto negativo considera que tivo a planta de gas na súa 

contorna? 

 

7.ª) Á vista da tese citada, poden xustificar que a actividade de Reganosa 

non afecta as especies de interese para a súa explotación comercial? 

 

8.ª) A que atribúe o descenso do tamaño da ameixas de A Barca, Noville e 

Sta. Lucía? Por que minguou a súa captura?  

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

   Asdo.: Marcos Cal Ogando 

    Antón Sánchez García 

    Deputados do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Marcos Cal Ogando na data 17/01/2019 10:26:26 

 

Antón Sánchez García na data 17/01/2019 10:26:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

A Consellería de Medio Ambiente, Territorio e Vivenda vén de publicar a 

convocatoria de axudas para previr os danos causados, polo lobo e o porco bravo, na 

gandeiría e nos cultivos agrícolas mediante a Orde de 19 de decembro de 2018 

publicada no DOG nº 5 de 8 de xaneiro de 2019. 

Dende o BNG consideramos que esta orde de axudas para impulsar medidas que 

incentiven a protección de cultivos fronte ós seus danos, carece de calquera eficacia 

preventiva, pois máis alá de contribuír moi marxinalmente a algunhas explotacións, 

deixa sen posibilidade de axudas á inmensa maioría dos afectados que poderían ter 

interese nesta convocatoria. Constátase esta afirmación tanto pola cuantía orzamentaria 

coma polas condicións esixidas para os beneficiarios/afectados, a primeira polo escasa e 

as segundas pola non observación da realidade agrogandeira do país dos galegos. 

Con respecto ao xabaril valoramos que mentres non se destinen recursos para 

abordar un rigoroso plan de xestión das poboacións do xabaril a nivel galego, e 

atendendo as súas peculiaridades  por comarcas, que aborde múltiples cuestións, entre 

elas tamén o considerar un deseño coordinado e planificado de actuacións de prevención 

de cultivos, pois, non se comezará a atender en serio o problema, e continuarase co 
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disparate de articular medidas erráticas e que nada resolven. Non se pode continuar por 

máis tempo con solucións parciais, improvisadas e de parche que sucesivamente se 

veñen aplicando, e que son indicativos dunha xestión ao chou e carente dun criterio de 

xestión técnico científico. 

Con respecto ao lobo a cantidade consignada resulta totalmente insuficiente, 

supón na práctica un esforzo  de escaso alcance e dificilmente permitirán acadar uns 

obxectivos preventivos eficaces. Boas prácticas de manexo no gando son garantía de 

reducir moito os danos de lobo, cara situacións moi excepcionais. Hoxe a maioría dos 

ataques responden a situacións facilmente corrixibles de favorecerse e impulsarse unha 

cultura de manexo e vixiancia do gando. As actuacións de manexo preventivo, mediante 

a combinación de medidas, e asistidos por un permanente asesoramento de diagnóstico 

e apoio na implantación de boas prácticas, pasa por ser a clave e solución á presenza do 

lobo cerca das explotacións gandeiras. Debe ofrecerse ás explotacións, unha atención 

inmediata e con sensibilidade, cunha dotación presupostaria axeitada e completa, e 

moito menos burocratizada.  Que non é o caso, por moi baixa dotación e complexidade 

dos requirimentos. 

Tamén valoramos que os problemas asociados aos danos que causan o xabaril, 

por unha banda, e o lobo (ou oso) por outra, son problemáticas independentes que 

deberían ter un trato administrativo diferenciado e, polo tanto, convocatorias e 

orzamentos separados establecéndose uns criterios propios e claros para cada especie, e 

non presentando unha redacción da orde con propostas de medidas comúns que 

propician maior confusión aínda.  

Tanto para xabaril coma lobo, no caso dos peches fixos, a esixencia de ter 

tódolos permisos e licencias (licenza de obras municipal, autorización de augas, de 

patrimonio, de medio ambiente en caso de Rede Natura 2000,...) no momento da 
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solicitude da axuda é descoñecer a lentitude e farragosidade dos mesmos, en todo caso 

unha declaración responsable de telas solicitadas no momento  da tramitación da axuda. 

Pensar que con pastores eléctricos que bordeen as fincas destinadas a cultivos xa 

solucionamos a prevención é descoñecer o problema de raíz. 

Esixir na documentación os datos da PAC é descoñecer a realidade actual da 

horta convencional, así coma esixir os contratos de arrendamento das fincas. Outro tanto 

acontece co cultivo do boniato que non sabiamos tiña tanta importancia na horta galega. 

A memoria técnica das características dos valados fixos ben merece unha 

revisión. Enterrar 30cms. unha estaca de 2m. é suficiente se se espeta en cemento, en 

terra supón un descoñecemento da realidade. 

E así poderiamos seguir enumerando despropósitos e inexactitudes que ben 

merecen unha revisión a fondo polo ben dos sectores afectados polos danos desta fauna 

silvestre, que son inherentes a un territorio natural rico e san que tamén é preciso 

preservar por moitos outros beneficios ecosistémicos que prestan. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

-Como valora a Xunta o impacto e eficacia que esta convocatoria de axudas terá 

na incorporación e desenvolvemento de medidas de manexo preventivo dos cultivos 

fronte aos danos de xabaril? 

-Considera suficiente a Xunta as axudas preventivas destinadas para aportar 

solucións eficaces dentro dunha estratexia de manexo preventivo dos cultivos e do 
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gando fronte ao lobo e ao xabaril? 

-Como valora o rexeitamento que provocou nos sectores afectados tanto polo 

lobo coma polo xabaril o desenvolvemento e requisitos establecidos pola Orde que 

establece as bases reguladoras das axudas para prevención de danos e a escasa dotación 

das mesmas? 

-Contou a Xunta coa participación das partes interesadas no deseño destas 

axudas? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2019 12:52:41 
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María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2019 12:52:45 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2019 12:52:47 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2019 12:52:49 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2019 12:52:51 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2019 12:52:53 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 7ª. 

 

A recomendación 60 do Ditame da Comisión Especial de Estudo dos Lumes 

aconsellaba a creación dun grupo de expertos que analizase a situación do Spdcif e a súa 

posible reestruturación antes da temporada de risco do ano en curso. 

Antes de se reuniren este grupo de espertos a Administración comezou un 

proceso de reestruturación que deixa moito que desexar.  

Como é sabido na extinción dos lumes hai unha abondosa diversidade de medios 

humanos no que a bombeiros forestais se refire. Pois ben, a mediados do pasado ano 

comezouse a falar dunha reestruturación do Servizo coa supresión da encomenda a 

Seaga e a posibilidade de ampliación da plantilla do Spdcif.  

E nestas comezou o baile. A baremación era desigual e arbitraria, e nestes 

momentos tamén continúa a selo. Ós que traballaron nas brigadas dos concellos 0,25, ós 

do propio servizo falouse de 0,40 e hoxe ofértaselles o 0,30 e ós de Seaga en principio 

nada e agora 0,15. 

Hai concellos que teñen contratadas cuadrillas por todo un ano en extinción e 

preténdese certificar todo ese ano coma se de época de risco se tratase... 
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Todo isto é dunha inxusta arbitrariedade e desigual trato. Se cadra no medio dun 

lume non vestían o mesmo EPI e non sentían por igual o sofoco do fume e a ameaza das 

lapas. Se cadra... 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

7ª: 

-Cal é a razón pola que se inicia, antes das conclusións do grupo de expertos, a 

reestruturación do Spdcif? 

-Que razóns hai para facer baremacións distintas a bombeiras/os forestais que 

desempeñaron o mesmo traballo pero de distintas procedencias? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2019 13:10:08 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2019 13:10:15 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2019 13:10:16 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2019 13:10:18 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2019 13:10:19 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2019 13:10:21 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 6ª. 

 

Galiza ten no seu territorio dúas importantes centrais termoeléctricas que 

traballan con carbón importado: a de Meirama, posta en marcha en 1980 e a das Pontes, 

a partir de 1976. Existen no noso país polas mesmas razóns que nos levaron a que hoxe 

Galiza estea especializada na xeración de electricidade, por decisións alleas, moitas 

delas tomadas no franquismo e posteriormente polos poderes fácticos herdeiros deste. 

Isto foi sobre todo a través do aproveitamento do noso potencial hidroeléctrico, pero 

tamén a través doutras formas, como a través dos xacementos de carbón. Uns 

xacementos hoxe esgotados despois de ser esquilmados cun modelo colonial de 

explotación que implicou tanto dano ambiental como social a través do 

empobrecemento da clase traballadora nunha actividade penosa a cambio dun retorno 

moi limitado no plano individual e no social.  

Hoxe as térmicas galegas funcionan con carbón importado e esta ten sido unha 

desculpa empregada polo goberno central para afondar nas consecuencias negativas 

deste modelo de explotación colonial combinado cunha política enerxética centralista ao 

excluír Galiza das políticas públicas arbitradas presuntamente para impulsar os 

territorios mineiros en reconversión. Se ben as zonas de Meirama e As Pontes non 

extraen carbón hoxe, si podemos dicir que son comarcas xa que aínda pagan as 
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consecuencias do fin da explotación dos minerais (despedimentos, impacto natural, na 

saúde da poboación, falta de adaptación a outras formas de produción etc). 

Hai que ter en conta que esta forma de xeración ten un importante impacto no 

medio ambiente debido á alta emisión de CO2 e de gases causantes de acidificación. 

Supoñen a meirande parte dos gases de efecto invernadoiro que afectan o noso país. 

Este feito, combinado con que estamos a falar dunha materia prima -o carbón- que é 

finita e ten data de caducidade fan que a mudanza por outros mecanismos de produción 

sexa unha necesidade desde hai moito tempo. A Directiva Europea de Emisións 

determina uns niveis de emisións contaminantes ao que han de adaptarse as térmicas 

para poder funcionar até 2045. Quen marca esas emisións e os límites é a Unión 

Europea, nin Galiza nin o Estado, o que reflexa a falta de soberanía do noso país. Esta 

Directiva non é nova e durante a última década asistimos a un desatendemento 

constante do Estado e da Xunta, que permitiron o incumprimento de límites de emisións 

e que en ningún momento promoveron ou negociaron medidas para que o aire que 

respiramos estea máis limpo.  

O anuncio do peche de Meirama enmárcase na negativa de Naturgy á adaptar 

tecnoloxicamente a central é a crónica dunha morte anunciada e unha mala nova ao 

producirse sen ningún tipo de planificación ou opción de transición realista a un novo 

escenario enerxético e produtivo que non supoña un retroceso.  

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

6ª: 

-Que actuacións propias vai levar a cabo o goberno galego diante do anuncio de 

peche de Meirama? 
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-Como valora a situación das térmicas galegas? 

-Desde cando coñece o goberno galego a decisión de Naturgy? 

-Que ten feito o goberno galego para fiscalizar as emisións de Meirama? E para 

fiscalizar se se estaba a adaptar ou non? 

-Como valora a Xunta de Galiza os seus falsos anuncios en comparecencias de 

prensa no ano 2016 garantindo a continuidade de Meirama? 

-Como valora a exclusión de Galiza do Plan Carbón? 

-Como valora esta situación do punto de vista laboral?  

-Como valora esta situación do punto de vista ambiental?  

-Como valora esta situación do punto de vista da produción enerxética?  

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2019 13:27:32 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2019 13:27:38 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2019 13:27:39 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2019 13:27:41 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2019 13:27:42 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2019 13:27:43 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Antón Sánchez García, Davide Rodríguez Estévez e Paula Quinteiro Araujo, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario de En Marea, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión 7.ª 

 

O xabaril leva anos sendo un problema grave para as colleitas e a seguridade 

viaria. No 2018, foi o responsable de preto de 1.200 accidentes de tráfico e 

causou danos económicos inxentes que afectaron, sobre todo, ás colleitas de 

millo e pataca. O abandono do monte e as dificultades que existen para cazalo 

están facendo que desborde o seu hábitat natural, de tal xeito que o atopamos 

incluso camiñando polas rúas de Lugo, Oleiros e A Coruña.  

 

En total, no ano 2018 a Xunta de Galicia recibiu 1.335 avisos por danos causados 

por xabarís, case catro o día. Isto son 265 avisos máis que en 2017. O número de 

avisos aumentou de maneira particularmente notable na Coruña, que pasou dos 

440 avisos de 2016 e dos 357 de 2017 aos 605 de 2018. En Lugo, Ourense e 

Pontevedra houbo, respectivamente 498, 49 e 183. 

 

Os principais prexudicados pola actividade dos xabarís son os gandeiros, que 

ademais de sufrir os ataques do animal padecen a incompetencia do Goberno da 

Xunta.  

 

Recentemente, as organizacións de gandeiros denunciaron que a actual orde de 

axudas para a prevención dos danos da fauna salvaxe non permite a unha boa 

parte dos afectados polos ataques de lobos e xabarís solicitar o apoio do 

Goberno. Ademais, as propias axudas contempladas non semellan moi efectivas 

para previr e evitar os danos. Os cans que se esixen para a defensa do gando, por 
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exemplo, non son quen de acompañar o gando no seu camiñar polo monte e non 

están capacitados para defendelo. No que respecta aos peches fixos, a orde esixe 

a presentación de tódolos permisos e autorizacións de obra no momento da 

solicitude, algo que nin sequera é viable cando a concesión da licencia precisa 

informes positivos de outros entes administrativos. 

 

Así as cousas, as asociacións de gandeiros solicitaron á Consellería de Medio 

Ambiente unha corrección integral da orde. A nova orde tería que ser pactada co 

sector para comprender que é o que precisa e como facerllo chegar.  

 

Por todo o exposto, os deputados asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 

Que avaliación fai a Xunta de Galicia do crecente número de danos provocados 

polos xabarís?  

Que opinión lle merecen as críticas dos gandeiros á orde de axudas para a 

prevención dos danos da fauna salvaxe?  

Por que non dialogou con eles para elaborar a orde?  

Pensa facelo no futuro para modificala? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019. 

 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Paula Quinteiro Araujo 

Antón Sánchez García 

Deputados e deputada do G.P. de En Marea 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Antón Sánchez García na data 17/01/2019 13:52:27 

 
Paula Quinteiro Araújo na data 17/01/2019 13:52:32 

 
David Rodríguez Estévez na data 17/01/2019 13:52:39 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, Carmen Santos Queiruga e Marcos Cal Ogando, 

deputadas e deputado do Grupo Parlamentar de En Marea, ao abeiro do disposto 

no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a 

súa resposta oral na Comisión 1.ª. 

 

Os medios de comunicación son un dos axentes fundamentais en canto a 

formación de opinión. Poden asentar ou axudar a rachar cos roles e estereotipos 

de xénero.  

Na actualidade, en demasiadas ocasións, a perspectiva feminista está ausente 

dunha parte importante do xornalismo, xa sexa na reprodución destes roles, como 

a hora de abordar informativamente os casos de asasinatos machistas. 

As administracións públicas deben velar polo cumprimento estrito da lexislación 

pública. Neste sentido, a Lei 11/2007, do 27 de xullo, galega para a prevención o 

tratamento integral da violencia de xénero, nos seus artigos 9, 10 e 11 dispón 

dunha serie de medidas a tomar en canto ao tratamento da información, que non 

se están cumprindo.  

Ademais, xa existe un marco de referencia, como son o Código Deontolóxico do 

xornalismo galego é a Declaración de Compostela, aprobada no ano 2004 polo 

Colexio Profesional de Xornalistas de Galicia.  

A pesar disto, non son poucas as veces que se observa nos medios de 

comunicación contidos sexistas, ou novas de violencia machista tratados como 

casos illados, ocupando as páxinas de sucesos.  
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Por todo o anterior, preséntanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión: 

1ª) Considera a Xunta de Galicia que se está a cumprir co Código deontolóxico, 

coa Declaración de Compostela e coa actual lexislación en materia de igualdade, 

en canto o tratamento responsable das informacións? 

2ª) Que medidas levaron adiante ata o de agora para verificar a aplicación dos 

códigos de autoregulación nos medios de comunicación e o cumprimento da 

lexislación vixente? 

3ª) Ten previsto  a Xunta de Galicia condicionar as subvencións aos medios de 

comunicación en función deste cumprimento estrito da lexislación? 

 

 Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019. 

 

   Asdo.: Paula Quinteiro Araújo 

    Carmen Santos Queiruga  

    Marcos Cal Ogando 

   Deputadas e deputado do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Paula Quinteiro Araújo na data 17/01/2019 16:33:02 

 

Carmen Santos Queiruga na data 17/01/2019 16:33:10 

 

Marcos Cal Ogando na data 17/01/2019 16:33:18 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-0

hp
39

J9
nO

-7
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

142660

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-0hp39J9nO-7


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

1 

 

Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Comisión. 

 

1. A empresa Vulcano e o seu cadro de persoal están pasando por unha 

situación desesperada, que se prolonga co paso do tempo sen que se vexa unha 

luz no final do túnel. Ou o que é peor: que se está agravando e que pon en risco a 

continuidade da empresa e o mantemento dos postos de traballo. 

Entre os aspectos máis relevantes da situación de Vulcano cabe sinalar: 

- A actividade do estaleiro está paralizada desde fai tres meses. 

- As empresas auxiliares abandonaron o estaleiro e os provedores non 

fornecen materiais. Nun e noutro caso reclaman débedas millonarias. 

- O persoal da empresa leva case cinco meses sen cobrar. 

- Hai unha absoluta incerteza non só sobre o futuro da empresa senón 

tamén sobre o principal reto que existe no inmediato que é o remate e entrega do 

ferri que está na última fase do proceso de construción. 
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- O estaleiro incumpriu a data de entrega do ferri ao Santander e PYMAR 

e quedou sen liquidez para encarar a finalización do barco. Segundo a 

información do Comité de empresa, faltarían 2 ou 3 meses para rematar e 

entregar o buque. 

- O incumprimento do prazo de entrega ten como consecuencia a 

posibilidade de penalizacións e mesmo a anulación do contrato, coas graves 

consecuencias que tería unha decisión desta natureza. 

- Se se consegue rematar e entregar o barco, non existe nova carga de 

traballo de cara ao futuro. 

2. Está claro que a máxima responsabilidade da actual situación é da 

propiedade. Mais tamén é certo que a Xunta de Galiza debería ter unha maior 

implicación para procurar unha saída. 

O pasado 14 de decembro de 2018 tivo lugar unha xuntanza en 

Compostela na que participaron todas as partes (SANTANDER, PYMAR, 

empresa armadora, Vulcano, Xunta de Galiza e Comité de Empresa) na que se 

concluíu que Vulcano debía presentar unha proposta de Plan de traballo e 

calendario de entrega do barco, que debería ser aceptado polas empresas 

contratantes (Banco Santander e PYMAR) e pola armadora. 

Segundo a información de que dispón o BNG, a empresa presentou ese 

plan máis non houbo resposta por parte dos outros actores. E non foi convocada 

ningunha reunión de seguimento para procurar o achegamento e unha posíbel 

negociación entre as partes. 
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Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

comisión: 

1. Que xestións realizou ou prevé realizar a Xunta de Galiza para procurar 

unha solución á situación crítica que está a atravesar Vulcano?  

2. Que axudas aprobou a Xunta de Galiza a esta empresa período 2008-

2018? 

3. Que reunións ou xestións levou a cabo o goberno galego ao longo do 

último ano en relación con Vulcano? 

4. Que medidas levou a cabo a Xunta de Galiza para o seguimento e 

efectividade dos acordos adoptados na xuntanza do 14 de decembro en 

Compostela, co obxectivo de buscar os medios para garantir o remate e entrega 

do ferri? 

5. Ten previsto o goberno galego convocar unha nova xuntanza para 

mediar entre as partes diante do retraso da solución? 

6. En caso de que non se chegue a acordo entre Vulcano e o Santander, ten 

intención a Xunta de Galiza de facililtar o financiamento necesario a Vulcano 

para garantir o pagamento das nóminas ao persoal e atender os pagamentos máis 

urxentes a empresas auxiliares e provedores? 
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7. Ten previsto a Xunta de Galiza convocar a Mesa de Contratación do 

sector naval e implicarse na procura de novos contratos, tanto no que aspecto 

comercial como a efectos de aval financeiro? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2019 16:49:27 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2019 16:49:32 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2019 16:49:33 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2019 16:49:35 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2019 16:49:36 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2019 16:49:37 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez, deputada pertencente ao Grupo Parlamentar de En Marea, ao 

abeiro do recollido no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

PREGUNTA, para a súa resposta oral na Comisión 6.ª, sobre os VTC. 

 

O Real Decreto-Lei 13/2018 do 28 de setembro transferiu as competencias de 

emisión de licencias e de regulación dos vehículos de transporte con condutor 

(VTC) do Ministerio de Fomento ás Comunidades Autónomas. Agora 

correspóndelles a elas dirimir o conflito entre o sector do taxi e o dos VTC.  

 

Os taxistas levan tempo denunciando que os VTC incorren sistematicamente 

nunha serie de irregularidades, que, ademais, calquera pode constatar. Cómpre 

sinalar dúas: os VTC captan clientela na rúa, malia que a normativa especifica 

que só poden abandonar os seus garaxes cando alguén contrata os seus servizos; 

e, frecuentemente, son contratados no momento de realizar a viaxe, a pesar de 

que, por lei, terían que pre-contratarse con tempo e contar cunha folla de ruta 

preestablecida. Así, os VTC están actuado de facto como se foran taxistas, pero 

ofrecendo menos garantías e competindo de maneira desleal cos traballadores e 

traballadoras do transporte que si respectan a legalidade.  

 

Co obxecto de poñer freo aos abusos, a Generalitat de Cataluña está traballando 

nun regulamento que lles esixirá aos VTC ser contratados con, polo menos, seis 

horas de antelación, e ser transparentes durante todo o proceso (que inclúe, claro 

está, o establecemento da tarifa). Desta maneira, os VTC poderían continuar 

operando, pero cinguíndose á labor que lles correspondeu sempre. 

 

A Xunta de Galicia ten agora a oportunidade de pronunciarse nesta mesma liña 

para poñer fin á confrontación entre os VTC e os taxistas, pero para que suceda 
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precisa vontade. É certo que no artigo 54 do Decreto 103/2018, do 13 de 

setembro, xa se contempla que “a contratación da actividade de arrendamento de 

vehículos con condutor deberase facer con carácter previo ao inicio do servizo e 

por escrito, nos locais da empresa arrendadora situados no municipio en que 

estea domiciliada a correspondente autorización”, pero a realidade é que isto non 

se cumpre. Precísase maior concreción e transparencia nas contratacións, e que o 

Goberno galego poña os medios para garantir que os VTC actúan dentro da 

legalidade vixente.  

 

Por todo o exposto, a deputada asinante presenta as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 

 Que avaliación fai a Xunta de Galicia da actividade dos VTC?  

 Respectan o estipulado no Decreto 103/2018, do 13 de setembro, no que 

atinxe á súa pre-contratación?  

 Se non é así, que pensa facer para que os VTC respecten a legalidade? 

 Que fixo ata o de agora?  

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Deputada do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Luca Chao Pérez na data 17/01/2019 17:09:40 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, Julio Torrado Quintela e Noela Blanco 

Rodríguez, deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 5.ª, Sanidade, Política Social e Emprego. 

 

Durante o pasado verán de 2018, a Xunta de Galicia asumiu a decisión de 

concentrar os servizos de pediatría en atención primaria en torno ás vilas e 

poboacións máis densas e grandes das comarcas galegas. Esta decisión tivo que 

ver coa necesidade de resolver o problema derivado das vacacións dos e das 

profesionais que prestan servizo no Sergas, e a ausencia de número suficiente de 

profesionais de pediatría para cubrir estas ausencias.  

 

Nalgúns centros, a ausencia do profesional de pediatría cóbrese con médicos de 

medicina familiar con algunha experiencia previa en atención pediátrica, ou con 

algunha formación en puericultura, pero unha gran parte deles non teñen 

ningunha cobertura.  

 

Con motivo da decisión adoptada de agrupar o servizo en torno a determinados 

centros de saúde e, ao fío dunha interpelación e unha moción presentadas polo 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento de Galicia, a Xunta de Galicia non 

confirmou nin desmentiu que a agrupación de profesionais fose unha decisión con 

previsión de estabilidade, o que acentuou a preocupación de pais e nais que non 

tiñan certeza sobre a continuidade do servizo de pediatría en primaria, que se 

prestaba nos centros de saúde de referencia por profesionais especialistas en 

pediatría.  

 

O decisión de agrupar os e as profesionais está a ter consecuencias importantes na 

calidade do servizo, por unha banda, os pediatras teñen que atender a un maior 

número de doentes infantís, e nalgúns casos nin sequera son especialistas, e por 

outra, os pais e nais vénse obrigados a facer grandes desprazamentos e con 

horarios difíciles para a conciliación o que incrementa os problemas neste eido.  

  

No caso do Centro de Saúde  de Bueu, onde había ata o mes de outubro do 2018 

dúas pediatras, a primeiros de novembro dese ano o Sergas decidiu o traslado 

dunha delas a outro concello, quedando tan só unha no concello buenense, que 

atende  agora a máis de 1400 nenos e nenas. 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Trala petición de reunión do propio alcalde de Bueu coa Xerencia do EOXI, que 

foi mantida a mediados de novembro , tranquilizouse sobre o carácter transitorio 

desta situación que sería resolta na próxima OPE. 

 

Ben é certo que dende a propia Xerencia da EOXI consideraron tamén que o 

nivel de cartillas que atende a pediatra actual está nuns niveis considerables, o 

que sen dúbida alertou a moitos veciños e veciñas. 

 

Os problema e preocupacións, que se evidenciaron e recrudeceron xa no mes de 

decembro, é que se están a sufrir retrasos considerables na concesión de citas para 

os e as menores, especialmente para as revisións, de máis de 20 días, o que está a 

producir unha grande preocupación para a veciñanza, que ve como a atención 

pediátrica está a resultar insuficiente para a demanda existente, co conseguinte 

risco para o axeitado control da saúde dos nenos e nenas desta localidade. 

 

Por iso, as deputadas e o deputado que asinan formulan a seguinte pregunta para 

o seu debate en Comisión:  

 

 

Que vai facer o Goberno galego para solucionar a grave situación na que se atopa 

actualmente o servizo de atención pediátrica no Centro de Saúde do concello de 

Bueu?  

 

  Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 17/01/2019 17:25:48 

 
Julio Torrado Quintela na data 17/01/2019 17:25:53 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 17/01/2019 17:25:58 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Dolores Toja Suárez e Patricia Otero Rodríguez, deputadas pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral na Comisión 8ª. 

O Plan Estratéxico de Galicia 2015-2020 (PEG), no eixe 3, crecemento 

sustentable, territorio, mar, agricultura, gandería e montes, un dos obxectivos 

estratéxicos que establece é “Modernizar os portos de Galicia, garantindo os 

medios precisos para desenvolver un modelo de negocio en cada dársena en 

base ás actividades con máis demanda e á especialización e para colaborar á 

sustentabilidade da actividade pesqueira. “ 

No mesmo plan, establécese a necesidade de mellorar as infraestruturas dos 

portos pesqueiros e as lonxas para aumentar a seguridade e a calidade do 

traballo das persoas que se dedican á pesca e a diminuír o impacto ambiental e 

a contaminación. Deste xeito os resultados que se conseguirían serían os de 

contar cun sistema portuario pesqueiro adaptado ás especificidades de cada 

porto contribuíndo deste xeito a lograr a sustentabilidade da actividade 

pesqueira mediante infraestruturas modernas, especializadas e eficientes. 

Finalmente, como principais liñas de actuación indica: “a construción das novas 

infraestruturas necesarias para a mellora da seguridade e das condicións de 

traballo das persoas que se dedican á pesca.  

Cando o dito PEG comeza a súa recta final, resulta especialmente preocupante o 

seu incumprimento dada a situación dalgúns portos galegos, que non cómpren 

cos requisitos mínimos de seguridade, á espera de actuacións concretas como, 

por exemplo, o caso do porto de Laxe, pendente dunha dragaxe que obriga aos 

mariñeiros a refuxiarse no porto de Camariñas no caso de maresía, ou no porto de 

Malpica, no que calquera persoa que tivese a oportunidade de ver saír un barco, 

se sorprendería da valentía que se precisa para realizar esta manobra, xa que é 

evidente a situación de perigo que supón esta operación nas condicións actuais, 

cualificada no medio mariño como de pericia, valentía e temeridade. Pero, 

centrándonos no tema e diante destes obxectivos estratéxicos, só podemos falar 

da irresponsabilidade dun Goberno que, coñecedor da situación, e que implantou 

como obxectivo a modernización dos portos galegos mediante a dotación  de 

medidas de seguridade necesarias, non cumpre cos propósitos que el mesmo 

estableceu, por iso cada saída do porto continúa a ser unha operación cun enorme  

risco para as persoas que se dedican a estes labores. Unha operación que debería 

ser rutineira  está a provocar accidentes dramáticos máis a miúdo do desexado, 
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como o ocorrido o pasado decembro no que houbo que lamentar a perda dunha 

vida humana. 

Non é un tema novo, lévase moito tempo advertindo dos riscos de non acometer 

as obras para evitar a situación de perigo da bocana. A pesares diso, nos 

orzamentos do ano 2019 non hai partidas establecidas para realizar as obras que 

eliminen o alto nivel de risco existente no porto.  

Cabe, polo tanto, preguntarse se ante a gravidade da situación o Goberno galego 

ten decidido que actuacións vai desenvolver para evitar novas desgrazas, por iso  

as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas:  

1ª) Valorou o Goberno galego a situación de perigo na que se atopa o porto de 

Malpica? 

2ª) Ten decidido as medidas que levará a cabo, para evitar que novas desgrazas 

volvan a acorrer? En caso positivo, cales son e cando pretende acometelas? 

3ª) Que medidas concretas vai levar a cabo o Goberno galego para cumprir co 

Plan Estratéxico Galego 2015-2020, concretamente no porto de Malpica?  

Pazo do Parlamento, 16 de xaneiro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Dolores Toja Suárez na data 17/01/2019 17:35:48 

 
Patricia Otero Rodríguez na data 17/01/2019 17:35:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

María Luisa Pierres López, María Dolores Toja Suárez, Patricia Vilán 

Lorenzo, Juan Manuel Díaz Villoslada e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, 

deputadas e deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral en 

Comisión 1.ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

 

O día 25 de abril do 2017 foi presentada a debate do Pleno da Cámara unha 

proposición non de lei por parte do Grupo Parlamentario  Socialista para solicitar 

a posta en marcha urxente dende a Xunta da Galicia do I Plan de igualdade da 

Administración xeral da Xunta de Galicia. 

 

A iniciativa non acadou o apoio do grupo de goberno, por non estar disposto á 

redacción dun informe que puxera de manifesto o feito ata o momento, que era 

nada. 

 

A día de hoxe, xaneiro de 2019, a realidade é que o Plan de igualdade segue sen 

ser unha realidade. 

 

Un plan de obrigada implantación dende o 3 de maio de 2007, coa Lei 2/2007, do 

28 de marzo, do traballo en igualdade das mulleres de Galicia.  

 

Esta obriga recollíase no seu artigo 11 (Voluntariedade e obrigatoriedade dos 

plans de igualdade), que di así: “Os plans de igualdade serán obrigatorios para a 

Administración autonómica, os seus organismos autónomos, as sociedades 

públicas, as fundacións do sector público autonómico, as entidades de dereito 

público vinculadas ou dependentes da comunidade autónoma e os organismos 

con dotación diferenciada nos orzamentos da comunidade autónoma que, ao 

careceren de personalidade xurídica, non estean formalmente integrados na 

Administración da comunidade autónoma”. 

 

Este mesmo artigo mantense no Decreto lexislativo 2/2015, do 12 de febreiro, 

polo que se aproba o texto refundido das disposicións legais da Comunidade 

Autónoma de Galicia en materia de igualdade. 

 

Levamos polo tanto xa case 12 anos agardando por unha medida que permita 

conquerir o obxectivo de igualdade entre mulleres e homes e a eliminación da 

discriminación por razón de sexo. 
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O 4 de xullo do 2017 a Comisión Interdepartamental de Igualdade acordou 

elaborar o I Plan de igualdade da Administración xeral da Xunta de Galicia. Máis 

de 18 meses despois seguimos agardando pola súa aprobación e posta en marcha, 

sen ningún tipo de noticia ao respecto. 

 

Que tras 12 anos da aprobación da lei este plan non se teña posto en marcha 

choca moito coas boas intencións que este Goberno manifesta antes os medios, 

pero que pouco se reflicten nos feitos.  

 

Por todo o exposto, pola urxencia que  entendemos segue a merecer este asunto, 

as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes preguntas para o seu 

debate en Comisión: 

 

1. Considera este Goberno que as accións que levou a cabo ata o momento 

para a posta en marcha do I Plan de igualdade da  Administración xeral da 

Xunta  de Galicia, son as precisas e suficientes? 

2. Cree a inacción amosada ata o momento, máis alá dos anuncios mediáticos 

reflicten correctamente o compromiso do Goberno coa igualdade? 

3. Como poden explicar o retraso de case 12 anos da súa posta en marcha? 

4. Canto máis tempo  pensa o Goberno galego demorar a posta en marcha do  

I Plan de igualdade da Administración xeral da Xunta  de Galicia? 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
María Luisa Pierres López na data 17/01/2019 17:40:17 

 
María Dolores Toja Suárez na data 17/01/2019 17:40:22 

 
Patricia Vilán Lorenzo na data 17/01/2019 17:40:30 

 
Juan Manuel Díaz Villoslada na data 17/01/2019 17:40:36 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 17/01/2019 17:40:43 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Raúl Fernández Fernández e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, 

Gandaría e Montes. 

 

Galicia amosa un recoñecido escenario de debilidade nun amplo espazo territorial 

da Comunidade Autónoma, a pesares das recoñecidas fortalezas das que dispón 

nese mesmo ámbito. O chamado medio rural avanza na despoboación e abandono 

das terras, identificándose, cada día máis, coa desertización. O desequilibrio entre 

o rural e o urbano é manifesto:  

 

 No urbano vive o 75-80 % da poboación ocupando ó 20-30 % do territorio. 

 No rural vive o 20-25 % da poboación ocupando o 70-80 % do territorio. 

 

Este desequilibrio limita, e mesmo reduce, o desenvolvemento global de Galicia 

en termos económicos, sociais, naturais, de emprego, medioambientais, etc... 

 

É preciso, polo tanto, atallar esa dinámica negativa de despoboamento con 

políticas activas, claras, efectivas e avaliables que fixen poboación no rural. 

 

Por todo elo, os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas para o seu 

debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que a fixación da poboación no medio rural é 

necesaria para Galicia? Que políticas está levando a cabo a Xunta de 

Galicia en relación a este tema? Con que resultados cuantificables? 

2. Cree o Goberno galego que está a facer os esforzos necesarios para acadar 

ese obxectivo? 

3. Non cree o Goberno galego que unha aposta decidida pola modernización 

das estruturas agrarias e gandeiras, recollidas nun documento xeral que 

conteñan as liñas de apoio específicas a estes sectores, cun seguimento 

público e verificable no relativo aos seus resultados anuais, coa finalidade 

de medir a consecución de obxectivos, repercutiría moi positivamente na 

fixación de poboación no medio rural? 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 
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Asinado dixitalmente por: 

 
Raúl Fernández Fernández na data 17/01/2019 17:45:11 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 17/01/2019 17:45:21 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Raúl Fernández Fernández e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, 

Gandaría e Montes. 

 

Galicia amosa un recoñecido escenario de debilidade nun amplo espazo territorial 

da Comunidade Autónoma, a pesares das recoñecidas fortalezas das que dispón 

nese mesmo ámbito. O chamado medio rural avanza na despoboación e abandono 

das terras, identificándose, cada día máis, coa desertización. O desequilibrio entre 

o rural e o urbano é manifesto:  

 

 No urbano vive o 75-80 % da poboación ocupando ó 20-30 % do territorio. 

 No rural vive o 20-25 % da poboación ocupando o 70-80 % do territorio. 

 

Este desequilibrio limita, e mesmo reduce, o desenvolvemento global de Galicia 

en termos económicos, sociais, naturais, de emprego, medioambientais, etc... 

 

É preciso, polo tanto, atallar esa dinámica negativa de despoboamento con 

políticas activas, claras, efectivas e avaliables que promovan a incorporación da 

mocidade para facilitar o relevo xeracional. 

 

Por todo elo, os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas para o seu 

debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que a incorporación da mocidade ao mercado 

laboral no eido rural, para facilitar o relevo xeracional, é un freo importante 

á despoboación? 

 

2. Cree o Goberno galego que está a promover e incentivar suficientemente a 

incorporación da mocidade para facilitar o relevo xeracional? Que políticas 

está a aplicar a Xunta de Galicia? Que resultados están a ter ditas políticas 

aplicadas? 
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3. Non cree o Goberno que unha aposta decidida pola modernización das 

estruturas produtivas agrarias e gandeiras, recollidas nun documento xeral 

que conteña as liñas de apoio específicas a estes sectores, cun seguimento 

público e verificable no relativo aso seus resultados anuais, coa finalidade 

de medir a consecución de obxectivos, repercutiría moi positivamente na 

incorporación da mocidade para facilitar o relevo xeracional? 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raúl Fernández Fernández na data 17/01/2019 17:45:31 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 17/01/2019 17:45:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Raúl Fernández Fernández e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, 

Gandaría e Montes. 

 

Galicia amosa un recoñecido escenario de debilidade nun amplo espazo territorial 

da Comunidade Autónoma, a pesares das recoñecidas fortalezas das que dispón 

nese mesmo ámbito. O chamado medio rural avanza na despoboación e abandono 

das terras, identificándose, cada día máis, coa desertización. O desequilibrio entre 

o rural e o urbano é manifesto:  

 

 No urbano vive o 75-80 % da poboación ocupando ó 20-30 % do territorio. 

 No rural vive o 20-25 % da poboación ocupando o 70-80 % do territorio. 

 

Este desequilibrio limita, e mesmo reduce, o desenvolvemento global de Galicia 

en termos económicos, sociais, naturais, de emprego, medioambientais, etc... 

 

É preciso, polo tanto, atallar esa dinámica negativa de despoboamento con 

políticas activas, claras, efectivas e avaliables que promovan o mantemento e 

potencien o sector lácteo co impulso ao establecemento e apertura de plantas de 

transformación láctea en Galicia, así como a mellora na comercialización do leite. 

 

Por todo elo, os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas para o seu 

debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que o mantemento e potenciación do sector 

lácteo co impulso ao establecemento e apertura de plantas de 

transformación láctea en Galicia, así como a mellora na comercialización 

do leite é un freo a despoboación? 

 

2. Cree o Goberno galego que está a promover e incentivar suficientemente 

esta cuestión? Que está a facer a Xunta de Galicia con respecto a este 

tema? Con que resultados? 
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3. Non cree o Goberno galego que unha aposta decidida pola modernización 

das estruturas produtivas agrarias e gandeiras, recollidas nun documento 

xeral que conteña as liñas de apoio específicas a estes sectores, cun 

seguimento público e verificable no relativo aos seus resultados anuais, coa 

finalidade de medir a consecución de obxectivos, repercutiría moi 

positivamente no mantemento e potenciación do sector lácteo co impulso 

ao establecemento e apertura de plantas de transformación láctea en 

Galicia, así como á mellora na comercialización do leite? 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raúl Fernández Fernández na data 17/01/2019 17:45:47 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 17/01/2019 17:45:52 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Raúl Fernández Fernández e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, 

Gandaría e Montes. 

 

Galicia amosa un recoñecido escenario de debilidade nun amplo espazo territorial 

da Comunidade Autónoma, a pesares das recoñecidas fortalezas das que dispón 

nese mesmo ámbito. O chamado medio rural avanza na despoboación e abandono 

das terras, identificándose, cada día máis, coa desertización. O desequilibrio entre 

o rural e o urbano é manifesto:  

 

 No urbano vive o 75-80 % da poboación ocupando ó 20-30 % do territorio. 

 No rural vive o 20-25 % da poboación ocupando o 70-80 % do territorio. 

 

Este desequilibrio limita, e mesmo reduce, o desenvolvemento global de Galicia 

en termos económicos, sociais, naturais, de emprego, medioambientais, etc... 

 

É preciso, polo tanto, atallar esa dinámica negativa de despoboamento con 

políticas activas, claras, efectivas e avaliables que promovan o aumento do peso 

das e dos produtores agrarios e gandeiros na cadea de valor, especialmente par os 

e as produtoras do leite. 

 

Por todo o anterior, os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que o aumento do peso das e dos produtores 

agrarios e gandeiros na cadea de valor, especialmente para as e os 

produtores do leite é un freo a despoboación? 

2. Cree a Xunta de Galicia que está a apoiar e promover todo o que é 

necesario? Que políticas concretas está a aplicar en relación a este tema? 

Con que resultados? 
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3. Non cree o Goberno galego que unha aposta decidida pola modernización 

das estruturas produtivas agrarias e gandeiras, recollidas nun documento 

xeral que conteña as liñas de apoio específicas a estes sectores, cun 

seguimento público e verificable no relativo aos seus resultados anuais, coa 

finalidade de medir a consecución dos obxectivos, repercutiría moi 

positivamente no aumento do peso das e dos produtores agrarios e 

gandeiros na cadea de valor, especialmente para as e os produtores do 

leite? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raúl Fernández Fernández na data 17/01/2019 17:46:02 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 17/01/2019 17:46:08 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Raúl Fernández Fernández e José Manuel Pérez Seco, deputados pertencentes 

ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta oral en Comisión 7.ª, Agricultura, Alimentación, 

Gandaría e Montes. 

 

Galicia amosa un recoñecido escenario de debilidade nun amplo espazo territorial 

da Comunidade Autónoma, a pesares das recoñecidas fortalezas das que dispón 

nese mesmo ámbito. O chamado medio rural avanza na despoboación e abandono 

das terras, identificándose, cada día máis, coa desertización. O desequilibrio entre 

o rural e o urbano é manifesto:  

 

 No urbano vive o 75-80 % da poboación ocupando ó 20-30 % do territorio. 

 No rural vive o 20-25 % da poboación ocupando o 70-80 % do territorio. 

 

Este desequilibrio limita, e mesmo reduce, o desenvolvemento global de Galicia 

en termos económicos, sociais, naturais, de emprego, medioambientais, etc... 

 

É preciso, polo tanto, atallar esa dinámica negativa do despoboamento con 

políticas activas, claras, efectivas e avaliable que promovan o impulso a un plan 

específico de viticultura social dirixido ás persoas a tempo parcial. 

 

Por todo o anterior, os deputados que asinan formulan as seguintes preguntas para 

o seu debate en Comisión: 

 

1. Considera o Goberno galego que o impulso a un plan específico de 

viticultura social dirixido ás persoas a tempo parcial é un freo a 

despoboación? 

 

2. Cree o Goberno galego que está a apoiar e promover suficientemente esta 

cuestión? Que políticas ten en marcha a Xunta de Galicia en relación a este 

tema? Con que resultados? 
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3. Non cree o Goberno galego que unha aposta decidida ao impulso a un plan 

específico de viticultura social dirixido ás persoas a tempo parcial, 

recollido nun documento xeral que conteña as liñas de apoio específicas a 

este colectivo, cun seguimento público e verificable no relativo aos seus 

resultados anuais, coa finalidade de medir a consecución dos obxectivos, 

repercutiría moi positivamente na viticultura social a través de persoas a 

tempo parcial? 

 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raúl Fernández Fernández na data 17/01/2019 17:46:17 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 17/01/2019 17:46:23 
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Á Mesa do Parlamento 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres, Montserrat Prado Cores, Ana 

Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral en Comisión. 

 

A Plataforma para a Defensa da Ría do Burgo e a Confraría de Pescadores/as da 

Coruña levan anos reclamando unha solución para a ría, constatándose ano tras ano que 

non hai vontade real de levar adiante as urxentes actuacións que se precisan para á 

Rexeneración medioambiental e da Recuperación dos bancos marisqueiros da Ría do 

Burgo. 

Non hai avances na recuperación medioambiental, a Xunta de Galicia non ten 

adoptado ningunha medida máis cá propaganda, os grandes anuncios de actuacións que 

nunca se levan a cabo, ou fraudulentas reivindicacións contra o Goberno español cando 

non é da súa cor política. 

Temos si un acordo unánime desta cámara de hai poucas semanas de instar ó 

goberno central de incluír nos orzamentos do estado a cantidade necesaria prá 

rexeneración pendente que supera os 46 millóns de euros. Houbo tantas manobras 

dilatorias duns e doutros que o escepticismo está instalado nos afectados. Non así a 

continuidade da loita que é cada vez máis sólida e firme. 

En todo caso, a realidade é que cada día e ano que pasa, as principais vítimas da 

contaminación na Ría do Burgo, os colectivos de mariscadores e mariscadoras, están 
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máis sumidos na miseria económica e cada día máis comidos polos lodos e o medre da 

improdutividade dos bancos marisqueiros da Ría. 

Non abondando con este panorama, a situación do posto de control situado en 

terreos cedidos por COPIGAL á beira da Ponte da Pasaxe, no Concello de Oleiros 

encontrase nun estado lamentable. Neste posto procédese a seleccionar e cribar o 

marisco e á súa pesaxe para despois levalo a depurar. Tamén se usa para que se cambien 

os mariscadores. Carece de auga e de subministro de enerxía eléctrica (usan un 

xerador). Froito disto non se poden asear, nin dispor (por exemplo) dun ordenador. 

Pero hai máis. Inicialmente non estaba contemplado o cese de actividade por 

presenza de toxinas (afecta aos traballadores do mar) mais tras unha modificación agora 

si que se contempla. O problema é que non teñen dereito a prestación ata o primeiro día 

do mes seguinte aínda que non ocorre así á inversa. 

Poñámonos no caso, unha ría pecha ao marisqueo por presenza de toxinas o 4 de 

maio mais non se lle recoñece a prestación ata o 1 de xuño, porén, se a ría volve abrir o 

16 de xuño teñen que se reincorporar ao traballo ese día cobrando só 16 días de 

prestación e quedando así sen ingresos entre o 4 de maio, peche da ría, e o 1 de xuño, 

cando empeza a computar o período de cobro da prestación. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral en 

comisión: 

-Cal é a razón pola que o posto de control dos/as mariscadores/as da Ponte da 

Pasaxe, básico para o desenvolvemento do seu traballo non reúne as condicións 

mínimas e se atopa nas condicións lamentables actuais? 
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-Por que non se toma desde o goberno galego a iniciativa para solventar de xeito 

positivo esta problemática? 

-É sabedora a Xunta de Galicia da situación dos mariscadores da ría do Burgo 

afectados negativamente polo sistema específico de protección por cese de actividade 

dos traballadores autónomos que establece a lei 32/2010? 

-Pensa tomar algunha medida ó respecto? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Xosé Luis Rivas Cruz 

Luis Bará Torres 

Montserrat Prado Cores 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2019 18:18:49 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2019 18:18:54 
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Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2019 18:18:55 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2019 18:18:57 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2019 18:18:58 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2019 18:18:59 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Concepción Burgo López,  José Manuel Pérez Seco e Abel Losada Álvarez,  

deputada e deputados pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de 

Galicia, e ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte Pregunta oral en Comisión 6ª. 

 

Fai poucos días a Axencia de Turismo de Galicia licitou un contrato para  a 

elaboración do Plan Estratéxico do Xacobeo 2021,  por un importe de 66.000 

euros,  que tomará como base as liñas aprobadas polo Consejo Jacobeo, e a 

Comisión Organizadora do Xacobeo 2021 tal como se explica no prego de 

condicións, así como tamén se incide en que sexa unha conmemoración 

universal e perdurable que logre a maior participación posible. Así, este Plan 

Estratéxico ten que afondar, segundo declara a Axencia de Turismo, na 

promoción e o estímulo duns sectores turístico e cultural competitivos,  na súa 

calidade e accesibilidade, buscando o equilibrio territorial, incidindo na 

participación colectiva e involucrando a toda a sociedade. 

 

O presidente do Goberno, Sr. Feijoo, incidiu tamén no seu discurso do debate do 

estado da Autonomía de 2018,  en que o Xacobeo 2021 sexa un proxecto aberto 

a todos os partidos con representación neste Parlamento e propuxo crear un 

grupo de trabalo no que se podan trasladar as achegas. 

 

Este grupo de traballo foi constituído fai moi poucos días co Conselleiro de 

Cultura e Turismo e a equipa responsable do Xacobeo, e dende logo os 

socialistas estamos de acordo e apoiamos todo o que sexa dialogar, participar e 

colaborar e polo tanto tamén este grupo de traballo. 

  

Pero tamén consideramos que a mellor maneira de participar e de contar dende o 

executivo cas nosas achegas en torno ao Xacobeo 2021, e o debate dun 

documento tan importante e que marcará o seu desenvolvemento como é o Plan 

Estratéxico do xacobeo 2021. As achegas realizadas sobre un documento e 

coñecendo toda a documentación que deu lugar a súa redacción,  serán moito 

máis concretas e máis significativas ademais de responder a obriga de todo 

grupo parlamentario controlar a acción do Goberno. 

O regulamento do Parlamento de Galicia, no seu artigo 142, ofrece a 

posibilidade de analizar calquera proxecto do Goberno antes de ser aprobado 

polo Consello da Xunta para que os grupos parlamentarios podan presentar  

todas as achegas que consideren pertinente. O Xacobeo é un evento sumamente 
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importante para Galicia dende moitos puntos de vista e consideramos que o seu 

documento mais resolutivo e organizativo como é o Plan Estratéxico non pode 

ser traído a esta Cámara como mera información senón que ten que ser debatido 

en profundidade por todos os grupos políticos e teñen que ser discutidas as 

aportacións de todos. 

 

Este modo de proceder non sería unha novidade porque o Plan Xacobeo de 1993 

foi aprobado por este Parlamento,  despois de que todos os grupos coñeceran 

toda a documentación utilizada (máis de 6 tomos) e todos os documentos 

xerados, ademais do plan ao que lle foron presentadas resolucións por todos os 

grupos políticos 

 

Polo exposto, a deputada e deputados asinantes formulan as seguintes preguntas: 

 

1.ª) Vai presentar no Parlamento de Galicia a Consellería de Cultura e Turismo o 

Plan Estratéxico do Xacobeo 2021? 

 

2.ª) Con que procedemento parlamentario ten pensado presentalo no Parlamento 

e a través de que artigo do Regulamento? 

 

3.ª) A través de que procedemento parlamentario ten pensado a Consellería de 

Cultura e Turismo presentar no Parlamento de Galicia o Plan estratéxico do 

Xacobeo 2021? 

 

 Pazo do Parlamento, 17 de xaneiro de 2019 

 

  Asdo.: Concepción Burgo López  

 José Manuel Pérez Seco  

 Abel Losada Álvarez 

  Deputada e deputados do G.P. dos Socialistas de Galicia  

   

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 17/01/2019 17:57:29 

 
Jóse Manuel Pérez Seco na data 17/01/2019 17:57:41 

 
Abel Fermín Losada Álvarez na data 17/01/2019 17:57:48 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores,  Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Xosé 

Luis Rivas Cruz, Olalla Rodil Fernández e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 8ª, relativa á situación dos bancos de libre marisqueiro da ría de 

Arousa. 

 

Recén iniciada a campaña do libre marisqueo na ría de Arousa, atopámonos 

cunha situación que se ven repetindo desde os últimos anos, que é o desplome da 

produción, que ningún dos problemas que orixinan o mesmo foi abordado. 

Segundo a información aparecida nos medios de comunicación os primeiros días 

de temporada evidencian unha caída de até 33 toneladas, acompañado co descendo do 

número de embarcacións que son despachadas cada día faenar nos bancos marisqueiros. 

Segundo os datos facilitados polas confrarías, desde principios de outubro o 

volume de extraccións foi de 11 toneladas de xapónica, 3.5 de berberecho e 8 de babosa, 

cando por exemplo na campaña 2010-2011 nos Lombos do Ulla na primeira semana 

foron 20 toneladas de cada especie, ou 13 toneladas de babosa no Bohído. 

É unha evidencia que un ano máis as expectativas son nefastas nos bancos de 

libre marisqueo da ría de Arousa, o que vai supor para o colectivo de mariscadores/as 

situación de angustia, escaseza de rendas... sen que exista unha estratexia por parte sa 

Xunta de recuperación das poboacións de moluscos bivalvos na Ría, nin medidas 

concretas contra a perda de ingresos dos colectivos de mariscadores/as producida pola 

falta de capturas. 
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Por estas razóns formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 8ª: 

-Que medidas adoptou a Xunta de Galiza para evitar que a campaña de libre 

marisqueo 2018-2019 fora máis un ano nefasta? 

-Cal foi a estratexia de recuperación das poboacións de moluscos bivalvos na ría 

de Arousa realizada pola Consellaría do Mar? 

-Que medidas se levaron a cabo de rexeneración dos bancos? 

-Que medidas vai adoptar a Consellaría do Mar diante da perda de ingresos dos 

colectivos de mariscadores/as pola falta de capturas? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 17/01/2019 18:21:01 

 

Ana Pontón Mondelo na data 17/01/2019 18:21:05 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 17/01/2019 18:21:07 

 

Olalla Rodil Fernández na data 17/01/2019 18:21:08 

 

Noa Presas Bergantiños na data 17/01/2019 18:21:11 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 17/01/2019 18:21:12 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario de En 

Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta 

a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5ª 

 

Chantada, concello de 8.324 habitantes (IGE: 2018), dos cales 2.568 teñen máis 

de 65 anos, o 30,8% da poboación, conta cunha residencia de maiores de 201 

prazas, 122 delas para persoas con dependencia, financiadas pola Xunta. 

 

Dita residencia, aberta no 2002, é de iniciativa privada, da entidade Geriatros 

S.A., está a recibir queixas respecto ao seu funcionamento por parte de persoas 

usuarias e familiares. 

 

En primeiro lugar, as críticas alertan da escaseza de persoal do centro e a 

redución do tempo de atención médica. 

 

Apuntan tamén ao peche da cafetería e á non correspondencia dos menús cos 

indicados. Sinalan, a este respecto, que é frecuente que as persoas con posibles 

merquen comida fóra do centro. 

 

As familias indican tamén que hai unha falta de mantemento, estando estragados 

timbres e interruptores. 

 

A falta de persoal, motiva, segundo familiares de residentes, a menor frecuencia 

de aseo en persoas dependentes. 

 

Asemade, sinalan a inexistencia de espazo para persoas fumadoras. 
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Ante todas estas queixas, familiares das persoas residentes critican a actitude da 

dirección, á que acusan de non aceptar suxestión e de non facilitar información. 

 

As condicións laborais nas residencias de maiores privadas de Galiza son moi 

precarias, algo permitido pola Xunta, que mantén un Decreto regulador do 

persoal das residencias privadas que dispón unhas rateos de persoal nidiamente 

insuficientes, agravado polo feito de que a inspección ten en conta en global todo 

o persoal do centro, e non só o de atención directa. 

 

Son competencias da Xunta de Galicia o establecemento do marco normativo en 

materia de servizos sociais, así como a autorización e acreditación de centros, 

servizos e programas sociais, así como a súa tipificación e a regulamentación dos 

requisitos mínimos, tanto xerais coma específicos, que necesariamente deben 

cumprir, así como a supervisión e avaliación da calidade na prestación dos 

servizos sociais, para o que se establecerán mecanismos de control obxectivo e 

continuo deles, así como o exercicio das potestades inspectora e sancionadora. 

Pero esta labor inspectora está moi mermada, como ten alertado o propio 

Consello de Contas, que sinala que a Inspección de Servizos Sociais mantivo a 

mesma estrutura interna e número de efectivos a pesar de aumentaren o número 

de centros de maiores a inspeccionar. De feito, pese a detectar incidencias nos 

centros residenciais que non se corrixiron, a Xunta non iniciou expedientes 

sancionadores.  

 

A Xunta, con competencias plenas en materia de Asistencia Social, é plenamente 

responsable da situación sociosanitaria das persoas ingresadas nas residencias da 

terceira idade e é responsable indirecta das precarias condicións laborais do seu 

persoal. 
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En Galiza, a porcentaxe de prazas privadas en residencias sobre o total (67%) é a 

maior de todo o Estado, e dende 2002 non fixo máis que aumentar. A modalidade 

de xestión máis elixida nos últimos anos foi o concerto, prazas polas que a Xunta 

paga un 8% máis que se as xestionara de xeito directo.  

 

É unha cuestión de modelo social: dereitos ou negocios.  

 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte a Xunta de Galicia 

para a súa resposta oral: 

 

1. É coñecedora a Xunta das queixas a respecto do funcionamento da residencia 

de mairess de Chantada? 

 

2. Cantas inspeccións se teñen producido no centro dende 2016? 

 

3. Cantas persoas tuteladas pola FUNGA son residentes da residencia de 

Chantada? 

 

4. Que opinión ten a Xunta as queixas expostas polas persoas familiares de 

residentes na residencia de Chantada? 

 

Santiago de Compostela, 17 de xaneiro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. de En Marea 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
-S

08
P

X
iF

2T
-9

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

142696

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRO-S08PXiF2T-9


 

 

 
 

Paula Vázquez Verao na data 17/01/2019 18:13:11 
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Á Mesa do Parlamento 

Olalla Rodil Fernández, Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión de control da CRTVG, sobre 

o plan da CRTVG para promover o talento creativo e os proxectos dixitais. 

 

En outubro de 2018 o director xeral da CRTVG anunciou na Comisión de 

control dos medios públicos a intención da Corporación de desenvolver un plan 

de 100 proxectos de contidos audiovisuais para as novas canles de radio e 

televisión para difundir a través de Internet, dirixido a creadores novos, sen restar 

capacidade de produción e emisión nas canles tradicionais.  

Os obxectivos, dixo, dese plan serían, “ incrementar a produción de 

contidos para esas novas canles en Internet; e acadar que eses novos creadores se 

formen para dar o salto fóra de Galicia: “o plan desenvolverase ao mesmo tempo 

que se renovan os contidos tradicionais da radio e a televisión que se difunden 

para Galicia e para as comunidades de galegos que viven noutras partes de 

Europa e América”.  

Porén, na súa comparecencia a Dirección Xeral non afondou nin 

concretou a proposta, quer en relación ao prazo de tempo para o deseño e 
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elaboración do devandito plan, quer aos recursos orzamentarios que a CRTVG 

destinará ao financiamento do mesmo, quer á materialización deses proxectos.  

Nos últimos anos outras corporacións públicas da nosa contorna teñen 

desenvolvido proxectos innovadores que visan situar as súas canles e medios 

fronte aos retos que xorden dos novos patróns de consumo audiovisual, a 

necesidade xerar contidos específicos para os públicos máis novos 

(especialmente millenials) e explorar novas linguaxes audiovisuais.  

A modo de exemplo atopamos PoliAmor, unha serie de TV3 estreada en 

novembro de 2018 e emitida integramente a través Instagram; ou Playz, a 

plataforma de contidos dixitais transmedia de RTVE lanzada en 2017.  

Tamén no ámbito das televisións privadas están a traballar nesta 

dirección. Neste senso, Atresmedia e Mediaset crearon as canles online Mtmad 

(2016) e Flooxer (2015). 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión de control da CRTVG: 

- Ten deseñado a CRTVG o anunciado plan de 100 proxectos de contidos 

audiovisuais para as novas canles de radio e televisión para difundir a través de 

Internet? 

- En que consistirá? Como se materializarán eses proxectos e con que 

obxectivos? 
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- Que período de tempo abranguerá o seu deseño, elaboración e 

aplicación?  

- Terá en conta a CRTVG os novos patróns de consumo e as mudanzas 

que estamos a vivir no desenvolvemento dese plan? De que maneira? 

 

Santiago de Compostela, 15 de xaneiro de 2019 

 

Asdo.: Olalla Rodil Fernández 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Olalla Rodil Fernández na data 15/01/2019 09:51:54 

 

María Montserrat Prado Cores na data 15/01/2019 09:51:59 
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Ana Pontón Mondelo na data 15/01/2019 09:52:01 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 15/01/2019 09:52:02 

 

Noa Presas Bergantiños na data 15/01/2019 09:52:04 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 15/01/2019 09:52:05 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario de En Marea, ao abeiro do disposto no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral 

na Comisión da CRTVG.  

 

O día 14 de xaneiro o portal OK Diario publicaba unha información falsa sobre a 

adxudicación directa dun contrato por parte do concelleiro de Compostela 

Aberta, Jorge Duarte a un suposto colega profesional. Unha campaña difamatoria 

á que non dubidaron en sumarse nin o Partido Popular nin os medios públicos de 

Galicia repetindo, no telexornal, a suposta nova de OK Diario sen poñerse en 

contacto, en ningún momento co concelleiro sinalado nin cos servizos de prensa 

do goberno para contrastar a información. De feito, a única voz de contraste 

respondeu á inclusión dun corte doutro concelleiro nunha rolda de prensa sobre 

outra cuestión dicindo descoñecer o asunto de que se falaba. 

Ademais, o corte informativo destapou o nome e apelidos dun profesional que 

podería verse afectado no seu traballo. 

 

Por estes motivos o Grupo Parlamentario de En Marea, presenta as seguintes 

Preguntas para a súa resposta oral en Comisión:  

 

1.ª) Considera a CRTVG que OK Diario é unha fonte axeitada para o telexornal?  

2.ª) A CRTVG considera este un xeito profesional de abordar o contraste de 

fontes? 

3.ª) Fai a CRTVG algún tipo de contraste informativo antes de difundir 

xornalismo-lixo? 
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4.ª) Considera a dirección da CRTVG responsable a propagación mediática de 

bulos ou fake news? 

5.ª) Onde queda a responsabilidade social dos medios públicos galegos? 

 

 Santiago de Compostela, 16 de xaneiro de 2019. 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

   Deputadas do G.P. de En Marea. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 16/01/2019 13:28:55 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 16/01/2019 13:29:03 
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